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رئيس اتحاديه كارگران قراردادى و پيمانى در  

گفت و گو با قدس:
قانون ممنوعيت بكارگيرى دوباره 

بازنشستگان اجرا  نمى شود

خانواده معمولى در «گيرنه»

«پايتخت 5» از قبرس مى آيد

در گفت و گوى اختصاصى با قدس
اميدابراهيمى: نمى توانم به تنهايى 

ناجى استقلال باشم

حجت الاسلام محمد رضا رضوان:
جذب هيئت علمى زن

 افزايش مى يابد

صدا و سيما و
 تشويق به فرار مغزها! 

زندگى/ اميد پويا: يكى از پرسش هايى كه اغلب، 
دوســتانم در فضاى دورهمى مطرح مى كنند اين 
است كه به نظرتان در ايران بمانيم يا برويم؟ در پاسخ 
معمولاً ســعى مى كنم از انگيزه ها واهدافشان براى 
ترك ايران ســؤال كنم و روشن است كه پاسخ هاى 
آنان عموماً به شرايط اجتماعى، اقتصادى و سياسى 
ارتباط پيدا مى كند و معمولاً از آن ها مى خواهيم تا در 
خصوص «ترك ايران» بيشتر تأمل كنند و بتوانند به 
اين سؤال جدى جواب دهند كه آيا ترك وطن آخرين 
راه حل است؟ اگرچه تاكنون چند نفر از آن ها با تأمل 

و تحليل موضوع از اين كار منصرف شده اند.
چندى پيــش يكى از شــبكه هاى صدا و ســيما 
مستندى با عنوان «سرزمين نخبگان» پخش كرد. 
اين برنامه به معرفى قصه زندگى يك پزشك نسبتاً 
جوان ايرانى مربوط بود كه ساكن كشور آلمان بود 
و در آستانه چهل ســالگى، ابتكارات ارزنده اى در 
عرصه تخصصى خود انجام داده و موفق به دريافت 
تقديرنامه ها و جوايز بى شمارى شــده بود. در اين 
برنامه آشكارا اعلام شد كه ايشان حتى تحصيلات 
دوره دبيرســتان خود را هم در كشور آلمان سپرى 
كرده و هم اكنون نيز ســاكن آلمان اســت. برايم 
جاى تعجب داشــت كه ارتباط ايــن موضوع با نام 
برنامه دقيقاً چيست؟ يعنى كشور آلمان سرزمين 
نخبگان است يا ايران؟ اگرچه به احتمال زياد هدف 
نهايى كارگردان محترم از سرزمين نخبگان، ايران 
بود. ولى آنچه جاى درنگ و تأمل داشــت اين بود 
كه نقش جامعه ايران در نخبه شــدن اين پزشك 
دقيقاً چه بوده اســت؟ يعنى در نخبه شدن ايشان، 
جامعه آلمان نقش بيشترى داشته يا جامعه ايران؟ 
اگر بپذيريم كه جامعه آلمان نقش بيشترى داشته 
است، آيا صدا و ســيما تنها به خاطر ايرانى بودن به 

سراغ ايشان رفته است؟
جالب اين جاســت كه صدا و ســيمايى كه عنوان 
ملى را با خود يدك مى كشــد به تدريج و به صورت 
خواسته يا ناخواسته چالش «ماندن يا رفتن» را اين 
گونه براى جوانان حل مى كند كه آنان را مستقيم يا 
غيرمستقيم به رفتن تشــويق كند  پيام روشن اين 
برنامه چيست؟  اى جوانان ايرانى، به سرگذشت اين 
پزشــك نگاه كنيد. او ايران را ترك كرد و در كشور 
آلمان توانســت به اين درجه از پيشرفت و موفقيت 
برسد! هيچ وقت فكر نكنيد كه مهاجرت به ضررتان 
تمام خواهد شد. مهاجرت كنيد و نگران وطن خود 
نباشــيد. برويد و ديگر برنگرديد! اگر اين پزشك در 
ايران مى ماند آيا مى توانست به اين سطح از موفقيت 
دست يابد؟ شما اگر در يك كشور پيشرفته باشيد با 
ابتكارات علمى تان مى توانيد به كل بشريت خدمت 
كنيد ولى در ايران؟ از ايــن رو اگرچه وجود چنين 
برنامه هايى بــراى معرفى و شــناخت نخبگان به 
جوانان بسيار تأثيرگذار اســت ولى سياست صدا و 
سيما بايد به گونه اى باشد كه مسير اصلى خودش در 

برنامه سازى را نقض نكند.

درنگ

«ريزه خوارى» آسيب پرتوهاى خورشيد به 
پوست را تشديد مى كند!

ترجمه/ مريم ســادات كاظمى: يافته هاى جديد دانشــمندان 
 l’institut médical Howard) مؤسسه پزشــكى هاورد هيوز

Hugues) آمريــكا 
نشــان مى دهد براى 
جلوگيرى از آســيب 
پرتوهاى خورشــيد به 
پوســت، بهتر است در 
ســاعات منظمى غذا 

خورد.
گرچه عجيــب به نظر 

مى رسد، اما مصرف خوراكى هاى مختلف بين وعده هاى غذايى زمينه 
آسيب پرتوهاى خورشيد به پوست را بخصوص در زمان برنزه شدن 

افزايش مى دهد. 
دانشمندان در اين باره آزمايشــى طراحى كردند و به موش ها فقط 
در طول روز غذا دادنــد در حالى كه ريتم بيولوژيــك اين حيوانات 
غذاخوردن شبانه است. نتايج نشــان داد، مصرف تركيبات غذايى در 
زمان نامتناسب با ريتم طبيعى بدن باعث اختلال در ساعت بيولوژيك 
و بخصوص اختلال در توليد آنزيم ضرورى XPA براى محافظت از 

پوست در برابر پرتوهاى فرابنفش مى شود.
به طور طبيعى اين آنزيم در طول روز براى ترميم آســيب هاى 
ناشــى از پرتوهاى فرابنفش روى اپيدرم پوســت بســيار فعال 
اســت، اما زمانى كه ريتــم بيولوژيك بدن تحــت تأثير عوامل 
مختلف از جمله مصرف كنترل نشــده مواد غذايى مختل شود، 
از فعاليت بــاز مى ماند. البته بــه گفته دانشــمندان اين تغيير 
نادرست غذايى حتى مى تواند، عملكرد 10 درصد ژن هاى بدن 

را نيز تحت تأثير قرار دهد. 
گرچه اين پژوهش هنوز در مراحل ابتدايى است و نياز به بررسى هاى 
بيشترى براى تأييد اين ارتباط در انسان وجود دارد، اما حتماً از اين 
پس در كنار اســتفاده منظم از كرم ضد آفتاب، توصيه هاى پرهيز از 
تنقلات را در هنگام تماس با نور خورشــيد بخصوص ساحل دريا در 

نظر داشته باشيد!
www.Sciene et Avenir.fr:منبع

كلينيك سلامت

چارسوى علممحيط زيست

مهر: ناسا كپســول فضايى اوريون را فعال كرد. اين سيستم قرار است، انسان را 
به ماه ببرد. به گزارش ورج، ناسا كپسول فضايى را فعال كرده كه روزى انسان را 
به ماه و سيارات فراتر از آن مى برد. فضاپيماى اوريون كه قرار است در مأموريت 
Exploration Mission-1 به كار گرفته شود، به طور موفقيت آميز روشن 
شــد. اين فضاپيما قرار است در مأموريتى ســه هفته اى با سرعت 25 هزار مايل 
برساعت، به ماه و فراتر از آن سفر كند. به اين ترتيب مسير را براى مأموريت هاى 

سرنشين دار ناسا هموار مى كند. 
در آزمايش هاى اوليه، مهندسان سيستم مديريت فضاپيما و واحدهاى اطلاعاتى 

را متصل كردند تا از صحت كاركرد اين سيستم ها اطمينان حاصل كنند.
هم اينك ثروتمندان و مشتاقان زيادى براى سفر به ماه در انتظارند و با آزمايش اين كپسول احتمالاً بايد بزودى خود را براى خريد 

بليت سفر به ماه، آماده كنند. بليتى كه حتماً قيمت ميليون دلارى خواهد داشت!

كپسول فضايى كه انسان را به ماه مى برد
 

زندگى: روابط عمومى سازمان حفاظت محيط زيست در اطلاعيه اى اعلام كرد 
كه موافقت اين سازمان با واگذارى يا هر تغيير در جزيره آشوراده صحت ندارد.

به گزارش پايگاه اطلاع رســانى محيط زيست در اين اطلاعيه تصريح شده است: 
در ديدار روز دوشنبه (30 مرداد ماه) حســن صادقلو استاندار گلستان با عيسى 
كلانترى معاون رئيس جمهور و رئيس سازمان حفاظت محيط زيست در پرديسان، 
موضوع ظرفيت هاى استان گلستان و جزيره آشوراده از سوى استاندار گلستان 
بيان شد و وى نظرات خود را در اين باره مطرح كرد، اما هيچ گونه تصميمى در اين 
زمينه اتخاذ نشد. گفتنى است، پيشتر و در زمان رياست معصومه ابتكار بر سازمان 

حفاظت محيط زيست، بحث واگذارى جزيره آشوراده با هدف رونق گردشــگرى و با توجيه نجات اين جزيره از وضعيت متروكه 
فعلى مطرح شده و مورد انتقاد و مناقشه دوستداران و فعالان محيط زيست قرار گرفته و پس از چندى مسكوت مانده بود. اقدام هاى 

گردشگرى در اين جزيره مى تواند منطقه حفاظت شده ميانكاله را تحت تأثير قرار دهد.

واگذارى جزيره آشوراده صحت ندارد

 زندگى/ عباسعلى سپاهى يونسى     همايش 
نجات مرال هــا (گوزن هاى قرمز) ديــروز در آمل 
برگزار شــد. اين حركت ارزشمند زيست محيطى 
باعث ش ــد تا به اين بهانه جوياى حــال اين گونه در حال خطر 
بشــويم. جواد يعقوب زاده، دبير اين همايش و حركت ارزشمند 
كه اميدواريم راه ميانبرى بــراى نجات گوزن هاى قرمز باز كند 
از حال و روز گوزن ها بيشــتر براى مــا مى گويد. گوزن هايى كه 
شــمارى از آن ها در پارك قرق، مثلاً تحت حفاظت قرار دارند و 
بر اساس گزارش هاى ميدانى خبرنگار قدس، به دليل سوءتغذيه 
شديد و دســت و پنجه نرم كردن با بيمارى مرگبار يون، بدون 
اينكه در يك ســال گذشــته حتى يك معاينه ساده بشوند، به 
مرگى تلخ نزديك مى شوند. در حالى كه در شهرهاى بزرگ مردم 
براى سگ هاى خانگى شان دامپزشــك به خانه مى آورند، پارك 
قرق يك سال اســت پول ندارد حتى دامپزشكى را براى معاينه 

گوزن ها بياورد و اين براستى تراژدى تلخى در  كشور ماست.
* جمعيت مرال ها چشمگير نيست

جواد يعقوب زاده مى گويد: آمار دقيقى از جمعيت مرال ها در ايران 
نداريم؛ چون آمار گرفتن در جايى مثل جنگل نسبت به دشت و صحرا 
سخت تر است اما مى توان گفت بين 500 تا 1000 گوزن داريم كه 

تنها در جنگل هاى هيركانى زندگى مى كنند.
وى با بيان اينكه اين جمعيت، چشــمگير نيست تصريح مى كند: 
دلايل مختلفى از جمله از بين رفتن زيســت گاه هــا از دلايل مهم 
كاهش جمعيت گوزن ها بوده است. حيات اين حيوانات در حركت 
اســت و گاهى ممكن اســت گوزنى را كه ما امــروز در منطقه اى 
مى بينيم، هفته بعد 100 كيلومتر دورتر از مكان اوليه باشد ولى وقتى 
يكپارچگى سكونت گاه ها به دست انسان ها از بين مى رود زيست گاه ها 
جزيره اى مى شــود و اين اتفاق باعث مى شود كه هم براحتى شكار 

بشوند و هم در جفتگيرى آن ها تأثير منفى به وجود آيد.
دبير اولين همايش نجات مِرال ها مى افزايد: وقتى شركت و نهادى 
براى پروژه اى، جاده اى را مى ســازد به طور مثال جاده اى كه براى 
بهره بردارى جنگل ايجاد شده است، بعد از اتمام پروژه بايد جاده را 
اصلاح كند و از بين ببرد اما اين اتفاق نيفتاده است و اين موضوع راه 

دسترسى آسان شكارچيان گوزن را هموارتر كرده است. 
* بايد از جوامع محلى كمك گرفت

يعقــوب زاده تصريح مى كند: در مــوارد موفق در ديگر كشــورها، 
مديريت يكپارچه با حضور همه ذى نفعان بــر طبيعت و جنگل ها 

حكمرانى مى كند و زيستگاه هاى مهم 
آن كشورها به وســيله جوامع محلى 
اداره مى شــوند؛ چون بــه اين نتيجه 
رســيده اند كه به صرف جريمه و زور 
نمى توان به نتيجه مطلوب رســيد و 
هر زمان جوامع محلى همراه شــوند 
اتفاقات به بهترين شكل رقم مى خورد. 
وى مى افزايد: خوشبختانه در كشور ما 
هم اخيراً طرح قرق اختصاصى در برخى مناطق اجرا شده و از جوامع 
محلى بهره برده اند كه نتايج خوبى داشته است، اما باز هم خلأ قانونى 

در مسائل زيست محيطى وجود دارد.
اين كنشگر اجتماعى در بخش ديگرى از گفته هاى خود خاطر نشان 
مى كند: ما در ايران دو گونه گوزن داريم كه در طبيعت مانده اند؛ شوكا 
و مرال كه هر دو در جنگل هاى هيركانى (شمال) زندگى مى كنند و 
از دست دادن اين دو گوزن براى ما سرافكندگى تاريخى خواهد بود.

* وجود مرال ها نمادى از سلامت زيستگاه آن هاست
وى با بيان اينكه وجود مرال ها نمادى از سلامت زيستگاه آن ها يعنى 
جنگل است و بدون وجود حيات وحش، جنگل معنى ندارد، مى گويد: 
جنگل بدون اين حيوانات نمى تواند به بقاى خود ادامه دهد. جنگل و 
گونه هاى حيوانى كه در آن زندگى مى كنند بر يكديگر تأثير مستقيم 
و متقابل دارند؛ يعنى در جنگل گــراز كارى مى كند، پرنده كارى 
مى كند و... . اينجاست كه در مى يابيم تنوع زيستى مهم ترين بخش 

براى احياى جنگل است.
وى با بيان اينكه شكار بى رويه از ديگر عوامل كاهش جمعيت مرال ها 
بوده است مى افزايد: در گذشته نه چندان دور يعنى 30 يا 40 سال 
قبل جمعيت گوزن ها آن قدر زياد بود كه گاهى آن ها به اشتباه وارد 
گله هاى گاو دامداران جنگل نشين مى شدند و اين دامداران هم آن ها 

را به نام گاو جنگلى مى شناسند.
 وى تأكيد مى كند: اگر امروز با كمبود مرال در جنگل هاى شــمال 
روبه رو هستيم نشان از آن دارد كه آن قدر جنگل ها را نابود كرده ايم 
كه مرال با وجود اينكه حيوان باهوشى است نتوانسته است خود را 
از گزند ما در امان نگه دارد و اين زنگ خطرى اســت كه اگر پلنگ، 
شــوكا، مرال و... از بين برود با نابودى جنگل ها فاصله اى نداريم و 
نابودى جنگل ها مهم ترين تهديد براى حيات انسانى است؛ زيرا آن ها 
مهم ترين منبع توليد آب و هوا و نگاهداشت خاك و ترسيب كربن 
هستند. نابودى جنگل ها مشكلات مختلف زيست محيطى را ايجاد 
مى كند كه اكنون بخشى از آن ها همچون ريزگردها و خشكسالى در 

مناطق مختلف كشور قابل مشاهده است.
يعقوب زاده در پايان مى گويد: نابود كردن جنگل ها باعث شــد در 
سيلى كه اخيراً در گلستان جارى شد 190 ميليارد تومان خسارت 
ببينيم اما آن طرف براى حفظ جنگل ها كه زيســتگاه حيوانات و از 
جمله مرال است، در طرح تنفس فقط 30 ميليارد تومان بودجه ديده 
شده است، در حالى كه خسارت تخريب تنها در يك منطقه، 190 

ميليارد تومان است و اين موضوعى قابل تأمل است.

دبير اولين همايش نجات مِرال ها در گفت و گو با قدس:

از دست دادن مِرال ها سر افكندگى تاريخى است

پنجشنبه 2 شهريور 1396

 2 ذى الحجه 1438

 24 آگوست 2017  سال سى ام  

ماره 8481  
ش

 zen
deg

i@q
uds

onl
ine.

ir 

14 اميدابراهيمى: نمى توانم به تنهايى اميدابراهيمى: نمى توانم به تنهايى اميدابراهيمى: نمى توانم به تنهايى اميدابراهيمى: نمى توانم به تنهايى 

س
قد

ى/ 
در

حي
ود 

سع
س: م

عك



10
پنجشنبه  2   شهریور  1396

 2 ذی الحجه1438 24  آگوست 2017  سال سی ام  شماره 8481 

فرهنگ

کوتاه و خواندنی

تسنیم: رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به پیشنهاد بخشنامه جدید دانشگاه 
برای آزادگان گفت: فرزندان آزادگان بازنشسته در دانشگاه آزاد مشغول می شوند.

فرهاد رهبر رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به اشتغال آزادگان به عنوان عضو 
هیئت علمی در دانشــگاه آزاد اسلامی، گفت: اگر صفی بیش از 2هزار و 800نفر 
از آزادگان و ایثارگران به عنوان عضو هیئت علمی در پشت درهای دانشگاه شکل 
بگیرد وظیفه خود می دانم که به این درخواست ها پاسخ داده و متناسب با مقدورات 

و ظرفیت این دانشگاه، مقدمات حضور آنها را بدون تعلل فراهم کنم.

استخدام فرزندان آزادگان بازنشسته در دانشگاه آزاد

مهر: بیست و ســومین دوره نمایشگاه مطبوعات نیمه اول آبان امسال در محل 
مصــلای بزرگ امام خمینی)ره( تهران برگزار می شــود. پیش ثبت نام متقاضیان 
حضور در بیست و سومین دوره نمایشگاه مطبوعات از ۴ شهریور تا ۱0 شهریور از 

طریق وب سایت نمایشگاه به نشانی pressexpo.ir انجام خواهد شد. 
در این دوره از نمایشــگاه مطبوعات و برای اولین بار، کانون های آگهی و تبلیغات 
هم اضافه شده اند.  رسانه هایی که اطلاعات آن ها در سامانه جامع رسانه های کشور 

موجود نباشد، امکان پیش ثبت نام و حضور در نمایشگاه را ندارند. 

نمایشگاه مطبوعات نیمه اول آبان برگزار می شود 

فرهنگ: کارگاه آموزشــی داستان نویسی با عنوان »بر بال های خیال« با حضور 
محمود حکیمی در کتابخانه اســتاد حکیمی برگزار می شــود. محمود حکیمی، 
نویســنده پیشکســوت حوزه کودک و نوجوان، در این کارگاه فنون نویسندگی 
و داستان نویســی را آموزش می دهد. ایده یابی، ساختار و عناصر داستان و فنون 
نوشتن داستان کوتاه از جملة سرفصل های این دوره است. این کارگاه فردا و روز 
نهم شهریورماه ساعت ۱0 در کتابخانه استاد حکیمی به نشانی یافت آباد، شهرک 

ولیعصر، خیابان حیدری جنوبی، خیابان پژاند، بوستان لواسانی برگزار می شود.

کارگاه داستان نویسی با حضور محمود حکیمی 

ارشاد سیاست های جدید خود را اعلام کرد  

فراخوان حمایت از ترجمه آثار ایرانی منتشر شد  

فرهنگ: تا به حال چند بار در همین صفحه درباره لزوم ترجمه آثار ادبی فارسی به زبان های مختلف جهان 
گزارش هایی را به چاپ رســانده ایم. حالا خبر می رســد که معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

فراخوان حمایت از ترجمه و انتشار کتاب ایرانی برای عرضه در بازارهای جهانی را منتشر کرده است. 
این فراخوان در راستای تحقق سیاست های کلان فرهنگی نظام و به منظور رسیدن به اهداف مورد نظر در حوزه دیپلماسی 
فرهنگی، فعالیت های بخش خصوصی در ترجمه و انتشار کتاب های ایرانی به زبان های مختلف با هدف عرضه در بازارهای 
جهانی منتشر شده است. این طرح تقویت صنعت نشر ایران در حوزه نشر بین الملل و معرفی و گسترش ادبیات، فرهنگ 
و هنر ایران در جهان از طریق ایجاد دسترسی مخاطبان غیرفارسی زبان به ادبیات ایران را در نظر دارد. ادبیات داستانی و 
غیرداستانی معاصر، هنر، اسلام شناسی و ایران شناسی و نیز کودک و نوجوان حوزه های مورد نظر برای این طرح هستند. 
ملاک های ارزیابی شــامل کیفیت محتوایی، کیفیت ترجمه، کیفیت تصویرگری و گرافیک و  برنامه ناشــر برای توزیع و 
استراتژی معرفی کتاب خواهد بود. بر این اساس، حمایت دولت در قالب حمایت از ترجمه و انتشار کتاب به صورت پرداخت 
تمام یا بخشــی از هزینه ترجمه و انتشار آثار صورت خواهد پذیرفت. میزان مبلغ حمایتی با توجه به عواملی چون تعداد 
صفحات، نوع اثر، کیفیت ترجمه، اعتبار ناشر، عرف قیمت گذاری کتاب در هر کشور برای هر عنوان کتاب در حوزه کودک تا 
سقف  هزار دلار و برای هر عنوان کتاب در حوزه غیرکودک )نوجوان و بزرگسال( تا سقف 3 هزار دلار خواهد بود. مدت اجرای 
قرارداد شامل انتشار رسمی و توزیع کتاب از زمان دریافت پیش پرداخت، حداکثر 2 سال خواهد بود. وزارت ارشاد همچنین 
اعلام کرده است برای پرداخت کمک هزینه انتشار و ترجمه اثر مورد حمایت، 25درصد مبلغ پس از ثبت رسمی تقاضا و ارائه 
مستندات و مدارک مربوط به دبیرخانه و 75درصد مبلغ پس از انتشار اثر در مهلت مقرر در قرارداد پرداخت خواهد شد.  

ادبیات امروز

واکنش ها به پیشنهاد برخی نمایندگان برای محدود کردن حضور عکاسان در خانه ملت

مجلس باید اتاق شیشه ای باقی بماند
 فرهنــگ/ زهره کهنــدل   دو روز پیش، 
جمعی از نمایندگان مجلس شــورای اسلامی  از 
هیئت رئیسه مجلس درخواســت کردند زمان 
حضور عکاســان مطبوعاتــی در صحن پارلمان 
محدود شــود. غلامعلی جعفــرزاده ایمن آبادی 
نماینده مردم رشت به ایســنا گفته بود در پی 
حواشــی به وجود آمده در مورد عکس یکی از 
نماینــدگان در جریان رأی اعتمــاد، جمعی از 
نمایندگان درخواست کردند زمان حضور عکاسان 
مطبوعاتی در صحن علنی محدود شود و آن ها 
بتوانند تنها دقایقی از جلســات علنی را حضور 
داشته باشند. او البته یادآور شده است پیشنهادی 
هم برای برگزاری یک جلســه بین نمایندگان و 
عکاسان مطبوعاتی مطرح شــده که امیدواریم 

بتوانیم به نتیجه مطلوبی در این زمینه برسیم.
عکس هایی از چرت زدن نمایندگان در مجلس تا 
تلاش عجیب برخی از آن ها برای سلفی گرفتن 
با موگرینــی و آخرینش، گلابی خوردن یکی از 
نمایندگان، باعث شــده که مردم نسبت به این 
رفتار بهارستان نشین ها حساس شوند و آن ها را 
مورد نقد قرار دهنــد. این رفتارهای نمایندگان 
از دید عکاســان پنهان نمانده و در خبرگزاری ها 
و فضــای مجازی منتشــر شــده اســت حتی 
بازتاب هایی در رســانه های خارجی هم داشته 
است اما آیا ایجاد این گونه محدودیت ها به معنای 

پاک کردن صورت مسئله نیست؟
البته این خبر با واکنش مدیرکل فرهنگی و روابط 
عمومی مجلس شــورای اســلامی روبه رو شد و 
وی تأکید کرد: هیچ گونه محدودیتی در فعالیت 
خبرنگاران در مجلس شــورای اســلامی اعمال 

نخواهد شد.
مهدی کیایی با بیان اینکه قانونگذار تأکید کرده 
است که مجلس شورای اسلامی به مثابه یک اتاق 
شیشه ای است که وقایع آن باید به طور کامل و 
شفاف برای ملت آشکار وعلنی باشد و مردم که 
صاحبان اصل انقلاب و مجلس هستند، در جریان 
روند قانونگذاری در کشور قرار بگیرند. برهمین 
اســاس، طرح محدود کردن فعالیت عکاســان 
پارلمان بطور قطع ایده خوبی نبوده و مانند مواقع 

دیگری که این طرح مطرح شده بود این بار نیز 
مورد قبول مجلس شورای اسلامی نیست و قوه 
مقننه با محدودســازی فعالیت رسانه ها مخالف 

است.
مدیر کل فرهنگی مجلس با بیان اینکه طبیعی 
اســت که رفتارهای کلامــی و غیرکلامی افراد 
شــاخص اعم از ورزشکاران، هنرمندان، نخبگان 
و سیاستمداران همیشــه مورد دقت و کنکاش 
رســانه ها و مردم اســت و طبیعتاً این افراد باید 
دقت بیشــتری بر اعمــال و رفتارهای کلامی و 
غیر کلامی خود داشته باشند، تأکید کرد: انتظار 
این است که رسانه ها نیز تنها به دنبال سوژه های 
حاشیه ای نباشند و اصل بر فرع ترجیح داده شود.

 پیشنهادی که سابقه دار بود
این اولین بار نیســت که نماینــدگان مجلس 
خواستار محدود کردن عکاسان در صحن علنی 
می شوند. در سال 90 مهدی کوچک زاده نماینده 
پیشین تهران پس از انتشار عکس های نامتعارف 

از نمایندگان در صحن علنی مجلس، طرحی دو 
فوریتی را به مجلس ارائه کرد که بر اســاس آن 
فعالیت عکاسان محدود می شــد. کوچک زاده 
گفته بــود برخی از این تصاویــر هیچ ربطی به 
فعالیت مجلس ندارند و تنها موجب وهن مجلس 
اســت و گاهی از این عکس ها برای سوءاستفاده 
و حتی برای زمانی کــه نماینده امکان اعتراض 
نداشته باشد، استفاده می شــود. البته طرح دو 

فوریتی کوچک زاده در مجلس وقت رأی نیاورد.
کاووس صادقلو، عضو انجمن صنفی عکاســان 
مطبوعات ایران که پیش از این ۱2 سال رئیس 
این انجمن بوده اســت، از مخالفان  سرســخت 
اینگونه محدودیت هاست و دلایل موجهی دارد. 
به باور صادقلو، این رفتارها فقط از جهان ســوم 
برمی آید چــون نمی توانیم واقعیت ها را بپذیریم 
و می ترسیم. اصلاً دلیل اینکه محدود می کنند، 
چیســت؟ اگر تخلفــی انجام ندهیــم از دیده 
شدن نمی ترســیم. اگر از چراغ قرمز رد نشویم 
سرچهارراه چند تا دوربین بگذارند، چه فرقی به 

حال ما دارد؟
او می گویــد: اصــلاً در طــول 9 دوره مجلس، 
قوانین محــدود کننده ای در کار نبوده اســت، 
این اعتراض ها به عدم آگاهی و عدم شــناخت 
نمایندگان معترض از ماهیت رسانه برمی گردد. 
در دنیا از عکاســی به نفع خودشــان استفاده 
می برند ولی در ایران، برای عکاســی و عکاس ها 

محدودیت ایجاد می کنند. 

 عکاس را متهم می کنند 
به باور این عکاس مطبوعاتی، دلیل این نگرانی ها، 
عدم شناخت درست از رسانه است. این ذهنیت 
که عکاســان و خبرنگاران، مشکل سازند، تفکر 
اشتباهی اســت و دلیل آن، عدم آموزش است. 
حتی آداب دیپلماســی را باید به سیاســیون و 
مســئولان آموزش داد تا بخاطر انتشــار عکس 
سلفی با موگرینی، عکاس متهم نشود. متأسفانه 
برخی نمایندگان مجلس از رسانه، اطلاعات کمی 
 دارند اما وقتی بــه آن ها می گوییم باید آموزش 
ببینید، بهشــان برمی خورد. صادقلو با اشاره به 
خدمتی که عکاســی در ۱90 سال عمر خود به 
علم و بشــریت کرده، می گوید: آموزش فرهنگ 
عکاسی در ایران برای تمام اقشار ضروری به نظر 
می رسد، همه باید بفهمند که این وسیله می تواند 
خدمت رســانی کند، اگر ازآن درســت استفاده 
شــود. وی محدود کردن عکاسان در مجلس را 
کار بسیار اشتباهی دانسته، خاطرنشان می کند: 
اگر عکاســان محدود شــوند، با دوربین موبایل 
نمایندگان چه می کنید؟ بهتر است در جلسه ای 
مشــترک با نماینــدگان معترض، بــه صورت 
تخصصی از قدرت عکاسی و خدمات آن بگوییم. 
صادقلو معتقد است: هر جا کسی را محدود کنید 
راهی برای رهایی از آن محدودیت پیدا می کند، 
امروز اگر جلوی عکاس ها را در مجلس گرفتید، 
چه اتفاقی می افتد؟ آیا باعث می شود که مدیریت 

غلط شما، اصلاح شود؟! 
وی در پایــان یــادآور می شــود: در مــاده یک 
اساسنامه انجمن صنفی عکاسان مطبوعاتی ایران 
آمده است؛ در اجرای ماده ۱3۱ قانون جمهوری 
اســلامی  ایران و به منظور حفظ حقوق، منافع 
مشروع و قانونی، بهبود وضع اقتصادی و هویت 
شغلی عکاسان مطبوعاتی که خود متضمن حفظ 
منافع جامعه نیز هست، انجمن صنفی عکاسان 
مطبوعاتی ایــران، در صنف کارگری تشــکیل 
می شود. همین یک بند، این انتظار را از انجمن 
صنفی عکاســان مطبوعاتی ایران ایجاد می کند 
که در دفاع از حقوق صنفی عکاســان، حضور و 

موضع گیری جدی تری داشته باشد.

خرده روایت ها

نقد نابسامان ادبی ایران 

 کامران پارسی نژاد  
نقد ادبی در ایران در مسیر گنگ و ناشناخته ای راه می رود، قادر به ایجاد 
جریان ادبی تأثیر گذار نیســت و در نهایت نمی تواند عاملی برای ارتقای 

سطح ادبیات کشور به حساب آید. 
بی شــک عوامل بسیار زیادی باعث شده اســت که نقد ادبی در شرایط 
نابسامان و ناهنجاری قرارگیرد. نداشتن رشته تخصصی نقد ادبی در ایران 
بویژه در مقاطع کارشناسی ارشــد و دکترا، ناآشنایی منتقدان ایرانی با 
جریان های ادبی و اندوخته های نوین در این عرصه، ناآشنایی منتقدین 
با زبان های بیگانه و پژوهش ادبی، عدم استقبال عمومی  از جلسات نقد، 
عدم حمایت اصولی نهاد های دولتی خاصه وزارت ارشاد در این وادی و...،  
همگی باعث شده که نقد ادبی در ایران جدی گرفته نشود و بالطبع نتواند 
تأثیرگذار باشد. این در حالی است که در غرب، دیگر، نقد ادبی شناسه هر 

اثر محسوب نمی شود و خود نوعی بازآفرینی به  شمار می رود. 
حتی دیده شده است که نقد ادبی نه تنها هم شأن خودِ اثر بلکه حتی - در 
برخی اوقات- فراتر از آن پنداشــته شده است. بسیاری از نظریه پردازان 
ادبی و فلســفی چون میخائیل باختین، رولان بارت، ژاک دریدا و میشل 
فوکو پیش از آنکه در رشته های تخصصی خود مطرح گردند، نویسندگانی 
برجسته به  حساب می آیند. منتقد باید در مباحث علوم انسانی همچون 
ادبیات، فلسفه، علوم اجتماعی، تاریخ، روان شناسی و مانند این ها صاحب  
فکر و نظر باشد زیرا با اطلاع از این علوم قادر خواهد بود که دریافت های 
نهان گرایانه خود را بهتر از گذشته آشکار سازد. شیوه بیان، احضار کلمات 
مناسب و آشــنایی با ساختارهای نحوی زبان همچون ابزاری برای بیان 

نظام فکری، می تواند در شرح آگاهی و شناخت حقیقت مفید باشد. 
باید در نظر داشت که طرح شگردها و دیدگاه های بنیادین تحلیل رمان 
در حجم یک کتاب می گنجد اما در این گفتار، با توجه به محدودیت های 
موجود، اشاراتی کوتاه و گذرا بر هر مبحث خواهد شد. تحلیل متون ادبی 
صرفاً تبیین و ســنجش نقادانه و عقلانی روابط حاکم بر سازه های ادبی 
نیست. راهیابی به بطن اندیشه های نویسنده، کشف مسامحه های لفظی 
و معنایی و توجه بیش از حد به ســاختار و قالب متن را نمی توان تنها 
زمینه های تحلیل به حساب آورد. با یک رویه ثابت و از پیش تعیین شده 
نیز نمی تــوان آثار ادبی را مــورد نقادی قرار داد. بســیاری از منتقدان 
جهــان با پیروی از یک نظرگاه خاص )که به آن تعصب دارند( به مصاف 
رمان می روند. با پیدایش مکاتب نــو ادبی مانند پراگ، ژنو، فرانکفورت، 
شیکاگو، نیترا و همچنین گونه های مختلف نقد همچون ساختارگرایی، 
پساساختارگرایی، نشانه شناسی، پسامدرن و هرمونتیک )تأویل(، نقد ادبی 

در سده بیستم به اوج خود رسیده است. 
منتقد ایرانــی باید با توجه به نوع، مضمون و قالــب اصلی هر اثر ادبی 
آمیزه ای از ســبک ها و شــیوه های تحلیل را به کار گیرد.  در کشورهای 
غربــی حرکت خطی و هماهنگیِ خاصی بین منتقدان و رمان نویســان 
وجود داشته است؛ به گونه ای که هر یک از دیگری پشتیبانی کرده اند. اگر 
نویسندگان سمت و سوی کار خود را تغییر دادند، منتقدان نیز به همان 
جهت چرخیده اند و نقدهای خود را با توجه به متن متحول کرده اند. اگر 
هم منتقدان بر مســئله ای تأکید ورزیده اند، این نویسندگان بوده اند که 
اغلب آثارشان را بر آن اساس می نوشته اند. در چنین شرایطی هیچ امیدی 
نیســت تا وضعیت نقد ادبی در ایران سر و سامان بگیرد و بی شک اثرات 

سوء آن به زودی آشکار می شود.

خــبر

جذب هیئت علمی زن افزایش می یابد
 مهر: رئیس مرکز جذب هیئت علمی وزارت علوم گفت:ســعی ما این 
است که نسبت هیئت علمی زنان به مردان را افزایش دهیم، برای همین 

پرونده های جذب هیئت علمی زنان را راحت تر پذیرش می کنیم.
حجت الاسلام محمدرضا رضوان طلب گفت: به دلیل توصیه وزیر علوم 
در گذشته که باید کاری کنید نسبت حضور اعضای هیئت علمی خانم 
در دانشگاه ها افزایش یابد، مرکز جذب وزارت علوم نسبت به متقاضیان 
جذب هیئت علمی خانم، حساسیت مثبت دارد. رئیس مرکز جذب وزارت 
علوم با اشاره به صحبت های اخیر مشاور زنان وزیر علوم درباره وجود مانع 
برای جذب زنان در دانشگاه ها افزود: اگر چنین بحثی مطرح شده که در 
پذیرش متقاضیان جذب خانــم در هیئت مرکزی وزارت علوم مقاومت 

می شود، خلاف واقع است.

آنچه می خوانید

اصــاً در طــول 9 دوره پیشــین 
مجلس، قوانین محدود کننده ای 
ایــن  اســت،  نبــوده  کار  در 
اعتراض هــا بــه عــدم شــناخت 
نماینــدگان معتــرض از ماهیت 

رسانه برمی گردد
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هــنر

خانواده معمولی در »گیرنه«  

»پایتخت 5« از قبرس می آید  

 هنر/ تکتم بهاردوست  در چند سال اخیر یکی از پرطرفدارترین سریال های تلویزیون ایران »پایتخت« 
ســیروس مقدم بوده که توانسته اســت جای خود را در دل مردم باز کند. سری پنجم این سریال، در حال 
تولید است و خبرهای رسیده حاکی است که تاکنون بیش از 50 درصد کار تولید آن به اتمام رسیده است. 
فصل پنجم »پایتخت« به سرپرستی و نویسندگی محسن تنابنده،کارگردانی سیروس مقدم و تهیه کنندگی الهام غفوری 
محصول ســازمان هنری رسانه ای اوج است. این مجموعه در 15 قسمت با بازی محسن تنابنده، احمد مهرانفر، علیرضا 
خمســه، ریما رامین فر، نسرین نصرتی، بهرام افشاری، هومن حاجی عبداللهی و... برای پخش از شبکه اول سیما در ایام 
نوروز 97 در نظر گرفته شده است. شیرگاه مازندران، حوالی تهران، شهرک سینمایی دفاع مقدس و... جزو لوکیشن  های 
»پایتخت 5« در داخل کشــور است. ضمن آنکه گروه برای ضبط بخشی از سریال به یکی از کشورهای خارجی منطقه 
نیز سفر خواهند کرد که طبق اعلام قبلی، شهر »گیرنه« کشور قبرس مقصد آن ها خواهد بود. »پایتخت« قرار است در 
پنجمین سری خود نیز مانند قسمت های قبل، روایت خانواده »معمولی« و اطرافیانش باشد. طبق اعلام قبلی، بخشی از 
قصه این اثر مربوط به حوادث اخیر منطقه خواهد بود و بعید نیست رد پای گروه های تکفیری را نیز در »پایتخت 5« ببینیم.  
خشایار الوند نویسنده سریال نیز به مهر گفته است که احتمالاً این فصل آخرین فصل از سریال خواهد بود و به همین 
دلیل تلاش دارند که بهترین »پایتخت« را بسازند. به گفته الوند گروه با وسواس عین دیالوگ ها را سر صحنه کار می کنند 
و تلاش شده است این سریال به لحاظ چالش شخصیت ها، لوکیشن و موقعیت های بصری با بقیه فصل ها فرق کند. مقدم 
بعد از پایان کار در این مجموعه، کارگردانی سریال الف ویژه »هنگام بیداری«  را در سازمان اوج آغاز می کند. این سریال با 

محوریت قیام مردم بوشهر علیه استعمارگران انگلیسی در قرن 12 شمسی و شخصیت آیت الله لاری ساخته خواهد شد.

پردهشیشهای چهره-خبر

باشگاه خبرنگاران جوان: تقی علیقلی زاده تهیه کننده، درباره آخرین وضعیت 
اکران »رســتاخیز« گفت: در حال آماده کردن مقدمات عرضه بین المللی این فیلم 
در کشــورهای عراق، ترکیه، لبنان، آذربایجان و احتمالاً قطر هســتیم. وی افزود: 
امیدواریم محرم و صفر آغاز عرضه بین المللی فیلم سینمایی »رستاخیز« باشد و 
ایــن اتفاق زمینه لازم جهت اکران در ایــران را فراهم کند. در این فیلم بازیگرانی 
چون آرش آصفی، پوریا پورسرخ، حسن پورشیرازی، فرهاد قائمیان، بابک حمیدیان، 

مهتاب کرامتی، بهنام تشکر، انوشیروان ارجمند و... نقش آفرینی می کنند. 

»رستاخیز« اکران بین المللی می شود 

هنر: فرهنگسرای انقلاب اسلامی کارگاه »تصویرسازی خلاق« را با حضور مجید 
خسرو انجم، طراح و کاریکاتوریست، برای کودکان 7 تا 11 ساله برگزار می کند. 

در این کارگاه 7 تا 11 ساله ها می توانند شرکت کنند و نقاشی را به سبکی خلاقانه 
تجربه کنند. 

علاقه مندان برای ثبت نام در این کارگاه می توانند به فرهنگسرای انقلاب اسلامی 
واقع در بزرگراه شهید نواب صفوی، تقاطع پل کمیل، ابتدای کمیل شرقی مراجعه 

کنند. 

کارگاه تصویرسازی خلاق، این  بار برای کودکان 

فارس: مهرداد رایانی مخصوص، کارگــردان تئاتر،  گفت: من خودم بچه میدان 
قزوین هستم. هر ســال دهه اول محرم در یک گاراژ تعزیه برگزار می شود، هیچ 
حمایت و یارانه ای هم جز حمایت مردم آنجا وجود ندارد. تئاتر دفاع مقدس نیز باید 
چنین ماهیتی داشته باشد که متأسفانه تا به حال نداشته است.  رایانی با بیان اینکه 
تئاتر دفاع مقدس نیاز به برنامه ریزی دقیق تر و انسجام بیشتر دارد،  اظهار داشت:  
ما امروز تولیدات تصویری، نمایشنامه  و صحنه ای زیادی داریم اما این راضی کننده 

نیست. باید کار کیفی بیشتری انجام شود. خلأ ما نداشتن نقشه راه است.

نقشه راه نداریم 

 هنــر/ محمدعلی میرزایی   »یک دقیقه و 
سیزده ثانیه« نوشــته محمد چرمشیر و بهمن 
عباسپور، به کارگردانی شهرام گیل آبادی و با بازی 
سیما تیرانداز، لادن مستوفی، پانته آ بهرام و مینا 
ادریس این  روزها در سالن سمندریان تماشاخانه 
ایرانشهر اجرا می شــود. نمایش، داستان 4 زن 
کارتن خواب اســت که هر کدام به نوبت روایتگر 
خود و جهانشــان برای مخاطبینی می شوند که 
گرداگرد آن ها نشسته اند. »یک دقیقه و سیزده 
ثانیه« اجرایی تعاملی است که در صحنه ای خالی 
و از خلال روابطی که بین بازیگران و تماشاچیان 
خود برقرار می کند، شــکل  می گیرد. به همین 
انگیزه با شهرام گیل آبادی، کارگردان این نمایش، 
گفت وگویی انجام داده ایم که از نظرتان می گذرد. 

 درباره شکل گیری ایده این نمایش به ما 
بگویید. 

من در تمام کارهایی که از نوجوانی تا حال انجام 
دادم، یک نگاه جدی به فضای اجتماعی داشتم. 
چه در تئاتر هایی که کارگردانی کرد  ه ام و چه در 
فضا های رسانه ای مانند رادیو و تلویزیون، از حدود 
10 ســال قبل بحث های آسیب های اجتماعی 
برای من جدی شــد. پژوهش دربــاره کودکان 
کار در آن دوره و تحقیــق در مورد کارتن خوابی 
زنان در 2 سال پیش بخشی از این فعالیت ها بود. 
در طی این تحقیقات به این نتیجه رسیدیم که 
آسیب های فراوانی به این حوزه وارد شده است. 
همین، انگیزه ای شــد که روی این موضوع، کار 
جدی را انجام دهیم و با 53 زن کارتن خواب به 
گفت وگو نشستیم. از این تعداد 4 قصه را انتخاب 
کردیم. این 4 زن کارتن خواب، 4 فرم متفاوتند که 
هرکدام به علتی از خانواده خود دور ماندند و به 
آسیب های اجتماعی دچار شدند. این پژوهش ها 
تبدیل به یک دغدغه جدی شــد و شاکله اصلی 
کار بر همین اســاس بسته شد. مجموعاً در این 
کاری که انجام دادیم، سعی کردیم که مخاطب را 

به این موضوع توجه بدهیم. 

از گفت وگو هایتان اشــاره  در یکــی   

کرد ه اید که قضاوت در مورد نمایش دچار 
سیاست زدگی شده است. منظورتان دقیقاً 

چه بوده است؟ 
نگاهی که به نمایش و ممیزی آن داشتند، به نظر 
بنده نگاه غلطی بوده اســت و هرچه دلیل آن را 
جویا شدیم، واقعاً به هیچ استدلال خاصی در این 
باره نرســیدیم. با توجه به صحبت های مدیرکل 
دفتر هنر های نمایشــی کــه بحث های متعدد 
سیاسی را مطرح کردند، به این نتیجه رسیدیم 
که این نگاه سیاسی برای نمایش مخرب است و 
به همین دلیل این موضوع را با مردم در جریان 
گذاشتم. این نگاه سیاست زده باعث شد که یک 
سانس نمایش را نگه دارند و این باعث دلخوری و 

ناراحتی عوامل گروه و مردم شد. 

 نمایش شما باعث انتقادات و صحبت های 
متفاوتی شده است. نظر خود شما درباره این 

مباحث چیست؟ 
به چند دلیل این انتقادات به وجود می آید. یکی 
اینکه ورود به این مســائل و موضوعات، خودش 
برای یک ســری افراد از جمله کســانی که به 

موضوعات و فضای انسانی و اجتماعی بی اهمیتند، 
خطراتی ایجاد می کند و به این دسته افراد که در 
آسایش زندگی می کنند، این توجه را می دهد که 
باید بیشتر به فکر مردم باشند و فقط به خودشان 

اهمیت ندهند. 
طرح این موضوعات ناشــی از دغدغه، اندیشــه 
و اعتقاد ماســت و پشــت این ها یک نگاه الهی 
وجود دارد. ما هیچ وقت از این نگاه الهی دســت 
برنمی داریم تا بتوانیم در اصلاح این آسیب های 

اجتماعی نقشی جدی ایفا می کنیم. 

 شما چندین سال در پست های مدیریتی 
مشــغول بود ه اید و خودتان به ضعف های 
مدیریتی اشــاره می کنید. آیا این نمایش 
ســعی کرده اســت دین خود را به این 

موضوعات ادا کند؟ 
ما در حد توان و امکاناتی که داشــتیم، ســعی 
کردیم که به ایــن موضوعات بپردازیم اما حتماً 
هنرمندان دیگر بایــد به صحنه بیایند و کمک 
کنند که درد را نشــان دهند و راهی برای غلبه 
بر آسیب های اجتماعی پیدا شود. اگر طبق روایت 
رسول اکرم)ص( حواسمان به 40 نفر همسایه مان 
بود، هیچ وقت این مشــکلات و پیچیدگی ها به 
وجود نمی آمد. پس ســعی ما این است که دین 
خود را به این موضوع ادا کنیم و پافشاری داریم 

که تا انتهای این بحث ادامه دهیم. 

 شما جزو معدود کسانی هستید که در 
کنار کار های مدیریتی اغلب کار فرهنگی هم 
انجام می دهید. آیا امکان این وجود دارد که 

الگویی برای دیگر مدیران باشید؟ 
بنده قبل از اینکه به فضای مدیریت ورود کنم، در 

کار هنری فعالیت می کردم و رشته و تخصصی که 
داشتم، حول محور هنرو ارتباطات شکل گرفته 
است. در این چندین سالی که فعالیت مدیریتی 
انجام می دهم، همیشه هنر را به عنوان یک زبان 
ارتباطی جدی در نظر گرفته ام و آن را به عنوان 
یک زبان نافذ انتخاب کرده ام تا بتوانم حرف خودم 

را با جامعه مطرح کنم. 

 بازخورد نمایش بین مســئولان و اهالی 
رسانه و مخاطبان چگونه بوده است؟ 

طبق نظرســنجی که خودمان هر شــب انجام 
می دهیم، 92 درصد تماشــاگران اعلام رضایت  
کرده اند. نظرات متعددی حول محور نمایش ما 
شکل گرفته است که بعضاً منتقدانه و در جهت 
پیشبرد نمایش است. هیچ شبی نیست که نفس 
مسیحای مردم را همراه خودمان نداشته باشیم 
و به لطف خداوند از نظر استقبال هیچ مشکلی 
نداشتیم و درخواســت های متعددی برای ادامه 
اجرای نمایش داریم که در حال فکرکردن به این 

موضوع هستیم. 

 در یکی از شب های اجرای نمایش، شما 
از کارتن خواب هایی کــه به فضای جامعه 
برگشــتند، دعوت کردید. هدف از این کار 

چه بود؟ 
خود آســیب دیدگان علاقه مند بودند نمایش را 
ببینند و ما هم با افتخــار از آنان دعوت کردیم. 
بســیاری از مؤسساتی که در این زمینه فعالیت 
می کنند، از ما حمایت بسیار خوبی را انجام دادند. 
خدا را شاکریم که اهداف آنان را در یک اثر هنری 
پیش بردیم و مددکاران اجتماعی نظرات خود را 

در این مورد به ما انتقال دادند.  

 و به عنوان سؤال آخر، با توجه به اینکه 
ساختار شهرداری دچار تغییر خواهد شد، 

ادامه فعالیت شما در کجا خواهد بود؟ 
بنده عضو هیئت علمی  دانشگاه هستم و همچنان 
این کار را با قدرت  ادامه خواهم داد و فعالیت های 
هنری متعددی را در دستور کار خودم قرار داده ام.

آخرهفتهباتلویزیون

بازگشایی »راه آبی ابریشم« در آی فیلم
هنر: فیلم های سینمایی و تلویزیونی و انیمیشن مختلفی امروز و فردا و در 

تعطیلات آخر هفته از شبکه های سیما روی آنتن می روند. 
براســاس اعلام روابط عمومی ســیما، فیلم ســینمایی »کوایدان« به 
کارگردانی ماساکی کوبایاشی، امشب ساعت 23 و فیلم تلویزیونی »ساعت 
به وقت صفر« ساخته احمد معظمي، فردا ساعت 16 از شبکه یک سیما 
پخش خواهند شد. در این فیلم سعید راد، کوروش سلیماني، مینا وحید 

و ابوالفضل همراه هنرنمایی کرده اند. 

 شبکه 2 
فیلم سینمایی »تیرباران« به کارگردانی علی اصغر شادروان، امشب ساعت 
23 و فیلم تلویزیونی »پاییز در ایوان خانه نشسته است« از اکبر شهبازی، 

فردا ساعت 17:30 از این شبکه پخش می شوند. 

شبکه 3 
فیلــم تلویزیونی »ای دوســت مرا به خاطر آور« بــه کارگردانی حمید 
نعمت الله، امروز ســاعت 10 از شبکه 3 سیما پخش می شود. همچنین 
فیلم های سینمایی »سرانجام حقیقت« ساخته مایکل راویتز، امروز ساعت 
15 و »استخراج« به کارگردانی استیون سی.میلر، ساعت 24 از این شبکه 

روی آنتن می روند. 
ضمناً فیلم های سینمایی »هوای ناپایدار« اثری از مارکو پونته کوروو، فردا 
ساعت 10 و »نجات آقای وو« به کارگردانی شینگ دینگ، ساعت 14:30 

از شبکه 3 پخش می شوند. 

شبکه 4 
فیلم های سینمایی »نبراسکا« ساخته الکساندر پین، امشب ساعت 20:30 
و »قطار شب به لیسبون« به کارگردانی بیل آگوست، فردا ساعت 21:30 

از شبکه 4 روی آنتن می روند. 

شبکه 5 
فیلم تلویزیونی »صدای پای من« ساخته مهرداد خوشبخت، امروز ساعت 
13:30 از شــبکه 5 سیما پخش می شود. همچنین انیمیشن سینمایی 
»جورج کنجکاو« به کارگردانی ماتیو اکلاهان، جمعه 3 شهریور ساعت 

10:45 از این شبکه روی آنتن می رود. 

شبکه شما 
فیلم تلویزیونی »کار نشد نداره« اثری از شاهین باباپور، امروز ساعت 24 
از شبکه شما پخش خواهد شد. همچنین فیلم تلویزیونی »یک تیر و دو 
نشــان« به کارگردانی اسماعیل مهین دوست، فردا ساعت 13:30 از این 

شبکه روی آنتن می رود. 

شبکه افق 
فیلم سینمایی »سقوط« ساخته جوئل شوماخر، فردا ساعت 10 از شبکه 
افــق روی آنتن می رود. همچنین فیلم تلویزیونی »توهم« به کارگردانی 

سعید حاجی میری، فردا ساعت 18:30 از این شبکه پخش خواهد شد.

آی فیلم

  فیلم سینمایی »راه آبی ابریشــم« از کانال فارسی آی فیلم به نمایش 
گذاشــته می شــود. این فیلم بــه کارگردانی محمد بزرگ نیا امشــب 

ساعت21از این شبکه پخش می شود. 
بهرام رادان، داریوش ارجمند، رضا کیانیان، پگاه آهنگرانی، پیام دهکردی، 
مهدی میامی، محســن حسینی، فرشــید صمدی پور، هوشنگ قوانلو، 
محمدعلی قویدل و حمیدرضا میلاد بازیگرانی هســتند که در »راه آبی 

ابریشم« به ایفای نقش پرداخته اند.

شبکه کودک 
انیمیشن سینمایی »میمون های فضایی 1« به کارگردانی کرک دی میکو، 

امروز ساعت 14 از شبکـه کودک پخش خواهد شد.

با شهرام گیل آبادی، کارگردان نمایش »یک دقیقه و سیزده ثانیه« 

نگاه سیاسی برای هنر نمایش مخرب است 

آنچهمیخوانید

از حدود 10 ســال قبل بحث های 
آسیب های اجتماعی برای من جدی 
شد، پژوهش درباره کودکان کار 
در آن دوره و تحقیــق در مــورد 
کارتن خوابی زنان در 2 سال پیش 

بخشی از این فعالیت ها بود
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خط خبر

عاملان وحشت آفرينى شبانه در قوچان 
دستگير شدند

خط قرمز-مهدى كاهانى مقدم: 
سه نفر عاملان تيراندازى شبانه در 
خيابان فرهنگيان قوچان، با تلاش 
گســترده پليس اين شهرستان 

دستگير شدند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى 
در گفــت وگو با خبرنــگار ما، با 

تشــريح عمليات ضربتى پليس براى دستگيرى اين متهمان در قوچان گفت: 
دو جوان نقابدار ساعت 27 دقيقه بامداد سى و يكم مردادماه در حالى كه سوار 
بر يك موتورسيكلت بودند، وارد منطقه فرهنگيان 2 به سمت نسيم آباد قوچان 
شدند. سردار قادر كريمى خاطرنشان كرد: برابر اظهارات مرد جوانى كه شاهد 
اين صحنه بود، دو جوان موتورسوار اسلحه جنگى در اختيار داشتند و جلوى يك 
مغازه متوقف شده و اقدام به شليك چهار، پنج گلوله به سمت خودروى سوارى 
پرايد اين مرد جوان كرده و به ســرعت تا سر كوچه رفته و دوباره به سمت او 
بازگشته اند. دو جوان موتورسوار بار ديگر اقدام به تيراندازى به سمت خودروى 
پرايــد و همچنين مغازه مذكور كرده و بلافاصله از محل فرار كرده اند. فرمانده 
انتظامى خراســان رضوى ادامه داد: با گزارش اين حادثه به مركز فوريت هاى 
پليسى 110، باتوجه به اهميت و حساسيت موضوع بلافاصله دستورات لازم در 
اين رابطه صادر شد و تيمى از مأموران انتظامى به سرعت وارد عمل شدند و در 
جستجوهاى خود، موتورسيكلت دو مرد نقابدار را كه در ابتداى جاده معروف به 
گاز رها شده بود، كشف كردند. وى گفت: مأموران انتظامى قوچان سرنخ هاى 
جالبى به دست آوردند كه منجر به شناسايى جوان 20ساله اى در اين رابطه شد 
و مأموران اين جوان را با هماهنگى قضايى در اقدامى ضربتى دستگير كردند. 
وى اضافه كرد: در ادامه تحقيقات دو متهم ديگر پرونده نيز شناسايى و دستگير 
شدند و با بررسى هاى به عمل آمده مشخص شد كه متهمان اسلحه جنگى را 

داخل خانه اى در روستاى يزدان قوچان مخفى كرده اند.
سردار كريمى خاطر نشان كرد: مأموران انتظامى ساعت 22 و 30 دقيقه سى 
و يكم مردادماه (شــب بعد از تيراندازى) با هماهنگى مقام قضائى، اين خانه 

روستايى را بازرسى و اسلحه جنگى را كشف كردند. 
وى گفت: دو نفر از دستگيرشدگان، در بازجويى هاى به عمل آمده به تيراندازى 

شبانه اعتراف كرده اند كه تحقيقات پليس در اين رابطه ادامه دارد.
شايان ذكر است، دادستان قوچان هم گفت: عاملان اين تيراندازى در ارتباط 
با پرونده يك نزاع، چند روز پيش در ملاءعام شلاق خوردند و احتمالاً به قصد 
انتقامجويى دست به اين عمل  زده اند كه بررسى ها براى كشف زواياى پنهان 

پرونده ادامه دارد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

كلاهبردارى 1/5 ميلياردى 
از 11 شهروند تربت حيدريه

خط قرمز: عامــلان كلاهبردارى يك ميليــارد و 500 
ميليون ريالى از 11 شهروند تربت حيدريه توسط پليس 
دستگير شــدند. فرمانده انتظامى تربت حيدريه با اعلام 
اين خبر گفت: با دريافــت مرجوعه قضايى تحت عنوان 
كلاهبردارى، موضوع در دستور كار تيمى از مأموران پليس 
آگاهى اين شهرســتان قرار گرفت.  وى افزود: در بررسى 
اظهارات مالباخته مشخص شد شغل وى بستن داربست 
است و شخصى با مراجعه به وى با معرفى خود به عنوان 
مأمور يكى از نهادهاى دولتى درخواســت بستن تعدادى 
داربست بزرگ در سطح شهر كرده و پس از يك ساعت از 
زمان نصب داربست ها سرقت شده است. سرهنگ آقابيگى 
تصريح كرد: در هنگام رســيدگى به پرونده شهروندى كه 
مشخصات متهم همين پرونده را با شگردى ديگر ارائه كرد، 
گفت كه فرد كلاهبردار با معرفى خود به عنوان مأمور 400 

ميليون ريال فرش را كلاهبردارى كرده است.
وى ادامه داد: كارآگاهان اداره مبارزه با جعل و كلاهبردارى 
پس از بررســى اظهارات مالباختگان، تحقيقات ميدانى 
گســترده اى را شــروع و با كنترل نامحسوس محل هاى 
احتمالى تــردد متهم، او را روز ســه شــنبه در اقدامى 
غافلگيرانه دستگير كردند. وى افزود: متهم در بازجويى هاى 
علمى پليس به كلاهبردارى از اين افراد و 9 كاسب ديگر 
در ســطح شهر تربت حيدريه با ترفند اخذ هزينه تحويل 
مرسوله هاى پستى حاوى كاغذ باطله، با همدستى دو نفر از 
دوستانش با يك دستگاه نيسان وانت اجاره اى اعتراف كرد.
فرمانده انتظامى تربت حيدريه با اشــاره به دســتگيرى 
همدستان متهم خاطرنشان كرد: در اين رابطه يك ميليارد 
و 500 ميليون ريال از مالباختگان كلاهبردارى شــده كه 
تحقيقات از متهمان با هماهنگى مقام قضايى براى كشف 

ديگر جرايم احتمالى آنان ادامه دارد.

دستگيرى مزاحم 
خانم مجرى تلويزيون 

خط قرمز: مژده لواســانى مجــرى برنامه هاى تلويزيون 
روزهاى گذشته در اينستاگرامش از ايجاد مزاحمت و ايجاد 
صفحاتى به نــام او صحبت كرد. اين مزاحمت ها تا جايى 
ادامه پيدا كرد كه اين مجرى كشورمان را مجبور به برخورد 

قاطع كرد. 
لواســانى گفت: من بــراى اولين بار و بــا توجه به اينكه 
تذكرهاى وارده به فرد مزاحم تأثيرى نداشــت، شــكايت 
كردم و ظرف مدت 24 ســاعت با تلاش و جديت پليس 
فتا، متهم شناسايى و احضار شد و پرونده به مرجع قضايى 

ارجاع و قرار مناسب صادر گرديد.
طى چنــد روز آينده، پرونده در دادگاه مربوطه بررســى 
مى شود و لازم به ذكر است كه با توجه به جنبه عمومى اين 
نوع جرائم، حتى با رضايت بنده به عنوان شاكى هم پرونده 
مختومه نمى شود و با مجرم طبق قانون برخورد خواهد شد.
به تمام دوســتان هنرمندم توصيــه مى كنم كه اينگونه 
مزاحمت هــا و حتى توهين ها را حتماً از طريق پليس فتا 
و با انجام شكايت به طور قانونى پيگيرى كنند تا متخلفين 

مجازات شوند.

خط قرمز: مرد معتاد براى خلاصى از شكنجه دركمپ 

تــرك اعتياد، با ســناريوى دروغين وانمــود كرده بود 
دخترى را كشته و دفن كرده است. 

اوايل مرداد امسال مردى معتاد به يكى از كلانترى هاى 

تهران رفت و مدعى شــد در جريان درگيرى با دخترى 

جوان، او را با انگيزه سرقت گوشى تلفن همراهش كشته 

و جسدش را در يكى از باغ هاى فرحزاد دفن كرده است.

همزمان با ادعاى اين مرد و تشــكيل پرونده قضايى در 

شــعبه دوم بازپرسى دادسراى جنايى تهران و با دستور 

بازپرس مرادى، مأموران به محل دفن دختر جوان اعزام 

شــدندكه معلوم شد در آن مكان و اطراف آنجا جسدى 

دفن نشده اســت. اين در حالى بود كه بررسى  ها نشان 

مى دهــد حتــى در زمانى كه مرد معتاد مدعى اســت 

مرتكب جنايت شــده، گم شــدن هيچ دختر جوانى به 
كلانترى هاى تهران گزارش نشده است.

با دستور بازپرس جنايى تحقيقات از متهم در شعبه دهم 

پليس آگاهى تهران آغاز شد تا اين كه دو روز پيش متهم 

سكوت خود را شكست و درباره انگيزه اش از طراحى اين 

ســناريوى دروغين به پليس گفت: من به عنوان راننده 

كمكى اتوبوس در تبريز كار مى كنم. چند سال بود معتاد 

شده و شيشــه مصرف مى كردم. چند بار خانواده ام مرا 

براى ترك اعتياد به كمپ منتقل كرده و در آنجا بسترى 

شدم. آخرين بارى كه در كمپ بسترى شدم، مسئولان 

آنجا خيلى مرا كتك زده و شكنجه مى دادند. از اين وضع 

خسته شده بودم و نمى دانستم بايد چه كار كنم.

وى افزود: براى فرار از دست مسئولان شكنجه گر كمپ، 

تصميم گرفتم به دروغ به آن ها بگويم من مرتكب قتل 

شده ام تا از دســت آن ها خلاص شوم. چند روزى روى 

تصميمى كه گرفتــه بودم فكر كردم تا اين كه روز آخر، 

تصميم به اجراى نقشــه ام گرفتــم. اول ماجراى قتل 

دروغيــن را به چند نفــراز افراد معتاد كــه با آن ها در 

كمپ دوســت بودم، بازگو كردم اما آن ها باورشان نشد 

و حرف هايــم را باور نكردند و حتى به آن مى خنديدند. 

ســرانجام يك شب بالاى ســر يكى از افراد معتاد رفتم 

و گفتم حالا كــه حرف هايم را قبول نمى كنى تو را هم 

مى كشــم. او خيلى ترســيده بود و از دستم فرار كرد و 

ماجرا را به مسئولان كمپ گفت. همين ترفند كافى بود 

مسئولان كمپ باور كنند، ماجرا صحت دارد. آن ها مرا 

به پليس معرفى كردند. من هم به دروغ ماجراى جنايت 

را مطرح كــردم. حتى مأموران را بــه باغ هاى فرحزاد 

بردم، اما هر چه جست وجو كردند جسدى در كار نبود. 

نمى خواستم دروغ بگويم، اما به خاطر خلاصى از كمپ 
دروغ گفتم.

اعتراف مرد معتاد به قتل براى فرار از كمپ ترك اعتياد

مرگ مشكوك خانم دكتر اسيدپاش پس از آزادى از زندان

خط قرمز: خانم دكتر دندانپزشــك
       كه به خاطر حســادت هاى زنانه 
روى خاله اش اســيد پاشيده بود، پس 
از آزادى بــا وثيقــه 500 ميليونى در 
خانه اش فوت كرد.  رســيدگى به اين 
پرونده از ســاعت 14 روز يكشــنبه 5 
ارديبهشــت ماه ســال قبل همزمان 
با حادثه اسيدپاشــى بــه صورت زنى 
در خانه اش حوالــى خيابان برزيل در 
شــمال پايتخت از ســوى مأموران به 
جريــان افتــاد. آن روز وقتى مأموران 
كلانترى 145 ونــك در محل حادثه 
حاضر شدند، دريافتند لحظاتى قبل زن 
جوانى به صورت خاله 63 ساله اش مايع 
اسيدى پاشيده و از محل گريخته است. 
مأموران با نشانى هايى كه زن مصدوم 
از عامل اسيدپاشى داده بود، خيلى زود 

متهم را در حوالى محل حادثه بازداشت 
كردنــد. مأموران در بازرســى بدنى از 
متهم مقدار زيادى دلار همراه گذرنامه 
و بليت كانادا را كشف كردند كه حكايت 
از آن داشت وى پس از اسيدپاشى قصد 
فرار به خارج از كشــور را داشته است. 
متهم كه دكتر دندانپزشــك و مقيم 
كشور كانادا بود، در بازجويى ها مقابل 
قاضى مدير روســتا، بازپرس شــعبه 
ششم دادســراى امور جنايى تهران با 
اعتراف به حادثه اسيدپاشى انگيزه اش 
را حســادت هاى زنانه عنــوان كرد و 
گفت كه مايع اسيدى را يك روز قبل 
از خيابان ناصر خســرو خريده و پس 
از اسيدپاشى به صورت خاله اش قصد 
فرار به كانادا را داشــته كه دســتگير 
شــده اســت. در حالى كه تحقيقات 

درباره اين حادثه ادامه داشــت، متهم 
با قــرار وثيقه 500 ميليون تومان آزاد 
شد تا اينكه شنبه 28 مردادماه خانواده 
دكتر اسيدپاش به مأموران اعلام كردند 
دخترشــان در خانه فوت كرده است. 
در حالى كه بررسى هاى اوليه حكايت 
از اين دارد كه متهم بر اثر سكته فوت 
كرده  اســت، قاضى مدير روستا گفت 
كه پس از اعلام نظريه پزشكى قانونى 
درباره علت فوت متهم، پرونده وى براى 

هميشه بسته خواهد شد.

متهم را در حوالى محل حادثه بازداشت 
كردنــد. مأموران در بازرســى بدنى از 
متهم مقدار زيادى دلار همراه گذرنامه 

درباره اين حادثه ادامه داشــت، متهم 

ركنا: در پى دعواى يك ورزشــكار در بانك ملى 
ايذه مأمور بانك بــراى تأمين امنيت به صورت 

هوايى تيراندازى كرد. 
هاشم منصورى، مدير بانك ملى ايذه اظهار كرد: 
يك ورزشكار بوكسور ايذه اى با يكى از كارمندان 

درگير و به جان وى افتاد.
هاشم منصورى افزود: با شدت گرفتن درگيرى 
بين كارمند و اين ورزشكار مردم به وحشت افتاده 

و صداى جيغ و داد بانك را فراگرفت.
وى تصريــح كرد: مأمور بانــك هم براى تأمين 
امنيت بانك نســبت به تيراندازى هوايى اقدام و 

ورزشكار ضارب را دستگير كرد.
مدير بانك ملى ايذه در پايان گفت: متأســفانه 
كارمنــد بانــك در اين درگيــرى بيهوش و به 

بيمارستان منتقل شد.

حمله مرد بوكسور 
به مأمور بانك



خط بين الملل

مادر آمريكايى دو كودكش را در ماشين 
گرم كشت

خط قرمز: 2 كودك در سناريويى 
مشــابه مرگ بنيتا كوچولو جان 

باختند. 
يك مادر آمريكايى به اتهام قتل 
غير عمــد 2 فرزند خردســال 
خود بــه دادگاه ايالتى تگزاس 
فراخوانده شــد. بر اســاس اين 
گزارش، «سينتيا مارى» كه 25 

سال سن دارد، در ماه ژوئن سال جارى ميلادى 2 كودك خردسال خود را به 
منظور تنبيه آن ها در اتومبيل رها كرده و درب خودرو را نيز به روى آن ها قفل 
كرده اســت. به گفته دادستان تگزاس هر 2 كودك بر اثر گرماى بيش از حد 

هوا، جان خود را از دست داده اند.

حبس ابد براى قاتل خدمتكار هتل 
خط قرمز: جوان پاكســتانى به جرم قتل زن فيليپينى در دبى به حبس ابد 

محكوم شد. 
جوان 25 ســاله پاكستانى پس از درگيرى لفظى با زن قربانى تصميم به قتل 

وحشيانه اش گرفته و او را با 66 ضربه چاقو به قتل رسانده است.
گزارش هاى پليس نشان مى دهد كه قاتل يكى از نظافتچى هاى هتلى در دبى 
بوده كه با مشترى فيليپينى وارد بحث مى شود و زن با لگد زدن به سطل آب 

براى نظافت اين قاتل را به شدت عصبانى كرده است.

مادر بى رحم دختر اوتيسمى اش را 
به قتل رساند 

خط قرمز: مادر بى رحم آمريكايى 
كه دختر مبتلا به اوتيسم خود را 
به قتل رسانده بود بازداشت شد. 

متهم «ربكا روود» اهل ميسورى 
اقدامــى  در  و  بــوده  آمريــكا 
ساله اش  خودخواهانه دختر 16 

را به قتل رسانده است.
اين زن اكنون با اتهام قتل درجه 

اول روبه روست.
دادســتان پرونده بيان كرد كه زن قاتل تمامى اتهامات خود را انكار كرده اما 
مداركى در دست داريم كه نشان مى دهد متهم دخترش را به قتل رسانده زيرا 

از دست او و بيمارى اش خسته شده بود.
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عاملان شرارت هاى آزادشهر
زندانى شدند

خط قرمز: سه پسر جوان كه به مواد مخدر صنعتى اعتياد 
دارند و از عاملان اصلى سرقت و شرارت در محدوده بلوار 
امامت و آزادشــهر مشهد بودند، دستگير شدند. فرمانده 
انتظامى مشــهد با اعلام اين خبر گفت: در پى گزارش 
سرقت هاى خيابانى و كيف قاپى در محدوده بلوار امامت و 
خيابان هاى اطراف آن تحقيقات گسترده پليسى آغاز شد. 
سرهنگ محمد بوستانى افزود: در اين راستا تيم تجسس 
كلانترى سجاد مشهد با تحقيقات گسترده به سرنخ هايى 
رسيد كه منجر به چهره زنى عاملان اين سرقت ها شد. وى 
خاطرنشان كرد: بررسى هاى پليس در پيگيرى هاى بعدى 
پرونده نشان داد كه اين متهمان از افراد شرور در محدوده 
بلوار امامت هستند و پس از شناسايى محل اختفاى آن ها، 
هماهنگى هــاى لازم با مقام قضايى براى بازرســى منزل 
مســكونى متهمان به عمل آمد. فرمانده انتظامى مشهد 
اظهار داشت: پليس در اين عمليات غافلگيرانه سه متهم 
كه برادر هستند و به كريستال اعتياد دارند را دستگير و در 
بازرسى از منزل آن ها تعداد زيادى گوشى هاى تلفن همراه، 
قطعات و وســايل موتورســيكلت، خودرو و ديگر وسايل 
سرقتى را كشف كردند. سرهنگ بوستانى گفت: اين سه 
بــرادر معتاد كه تاكنون به ده ها ســرقت خيابانى اعتراف 
كرده اند براى سير مراحل قانونى به مراجع قضايى معرفى 
شدند. وى با بيان اينكه شهروندان و اهالى محدوده آزادشهر 
و بلوار امامت مشهد در پى اين عمليات ضربتى، خرسندى 
و رضايت خود را از اين اقدام ســريع پليس اعلام كرده اند، 

تصريح كرد: تحقيقات پليسى در اين رابطه ادامه دارد.

دزدى زعفران  
مشت شريك حسود را باز كرد

خط قرمز: بــا تلاش مأموران پليس آگاهى پايگاه غرب 
مشهد، سارق 30 كيلوگرم زعفران شناسايى و دستگير 
شد. رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى در تشريح اين 
خبر گفت: در پى گزارش يك فقره سرقت منزل در بلوار 
قائم، ت يمى از پايگاه غرب پليس آگاهى شهر مشهد براى 

بررسى موضوع وارد عمل شد. 
وى بيان داشت: در بررسى هاى به عمل آمده مشخص شد 
سارق شبانه با نفوذ به داخل منزل 30 كيلوگرم زعفران به 
ارزش تقريبى يك ميليارد و 600 ميليون ريال را سرقت 
كرده اســت. وى افزود: كارآگاهان اداره مبارزه با سرقت 
پايگاه غرب با همكارى اداره اطلاعات جنايى پليس آگاهى 
اســتان، پس از بررسى دقيق محل سرقت، با استفاده از 
ســرنخ هاى بجامانده تحقيقات خود را آغاز و به يكى از 
شركاى قديمى مالباخته مظنون شدند. سرهنگ رزمخواه 
تصريح كرد: تيم رســيدگى كننده بــه پرونده با كنترل 
نامحسوس مظنون و پس از جمع آورى ادله و مستندات 
كافى، با هماهنگى مقام قضايى او را در منطقه قاسم آباد 
در اقدامى ضربتى دستگير كردند. متهم جوان كه دوست 
و شــريك چندين ساله مالباخته است، در بازجويى هاى 
به عمل آمده در مواجهه با ادله و مســتندات پليسى به 
بزه انتســابى اعتراف و انگيزه اش را از اين كار حسادت و 

زياده خواهى عنوان كرد.

خط قرمز- ليلا طاهرى: سارقان مسلحى كه در خردادماه 
امسال با حمله به يك طلافروشى در منطقه عباسى اقدام به 
سرقت از آن كرده بودند پيش از ظهر ديروز براى بازسازى 

محل سرقت به محل بازگردانده شدند.
اوايل خردادماه امسال دو سارق مسلح در حالى كه سوار بر 
موتورسيكلت بودند، وارد خيابان عباسى شده و با حضور در 
طلافروشى «امين»، مقاديرى طلا و جواهر را به سرقت برده 

و متوارى شدند.
در همان ايام با توجه به رفتار عجيبى كه در طلا فروشى رخ 
داده بود، عده اى از كسبه وارد محل شده و سعى در مداخله 
داشتند اما سارقان با شــليك تير هوايى از محل متوارى 

شدند كه بلافاصله تيمى ويژه در پليس آگاهى تشكيل شده 
و رسيدگى به موضوع در دستور كار قرار گرفت.

چند روز پيش اين ســارقان با تحقيقــات مأموران پليس 
دستگير شده و ديروز براى بازسازى صحنه سرقت به محل 
حادثه برده شــدند. به دنبال اجراى بازسازى صحنه سرقت 
از اين طلافروشى مأموران پليس خيابان عباسى را مسدود 
كرده و ده ها نفر از ســاكنان و كسبه اين محل با حضور در 

اطراف طلافروشى نظاره گر اين صحنه بودند.
درهمين راســتا فرمانده انتظامى تهران بزرگ در حاشــيه 
بازسازى صحنه سرقت از طلافروشى محله عباسى در جنوب 
تهران از دستگيرى سارقان مسلح طلافروشى محله عباسى 
در مخفيگاه شــان خبر داد و گفت: همه اموال مســروقه از 
متهمان كشف و ضبط شد. سردار حسين رحيمى در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: با گذشــت دو ماه از زمان سرقت 
مسلحانه، كارآگاهان اداره يكم پليس آگاهى موفق شدند هر 

دو سارق مسلح طلافروشى را شناسايى و دستگير كنند. وى 
با اشــاره به اينكه با دستگيرى اين متهمان، آمار سرقت از 
طلافروشى ها به صورت مسلحانه در تهران صفر شد، افزود: 
10 خرداد ماه امسال دو نفر سارق مسلح نقابدار با حضور در 
خيابان عباســى كه به عنوان بورس طلا و جواهر در جنوب 
تهران معروف اســت، اقدام به سرقت پنج كيلوگرم طلا از 
ويترين و گاوصندوق يك مغازه طلافروشــى كرده و پس از 

تيراندازى، از محل حادثه متوارى شدند.
فرمانده انتظامى تهران بزرگ تصريح كرد: با اعلام اين خبر 
بلافاصله كارآگاهان اداره يكم آگاهى دستگيرى متهمان را 
در دستور كار خود قرار دادند و مشخص شد سارقان علاوه 
بر اين سرقت، بيست و هفتم بهمن ماه سال 95 نيز اقدام به 
سرقت مسلحانه ديگرى از يكى از همين طلافروشى ها كرده 
و با همين شيوه و شگرد از محل حادثه متوارى شده بودند.

رحيمى با اعلام اينكه ســارقان كمترين سرنخ هاى موجود 
را در محل حادثه برجا گذاشــته بودند، عمليات دستگيرى 

و شناســايى متهمان را از جملــه عمليات هاى پيچيده 
كارآگاهــان اداره يكم پليس آگاهى برشــمرد و افزود: با 
گذشــت دو ماه فعاليت اطلاعاتى و عملياتى، ســرانجام 
كارآگاهان موفق شــدند رد هر دو ســارق جوان را زده و 
سرانجام شب سه شنبه هر دو سارق را در مخفيگاه شان در 

شرق تهران شناسايى كنند.
فرمانده انتظامى تهران بزرگ بــا اعلام اينكه همه اموال 
مسروقه از محل اختفاى متهمان كشف و ضبط شد، گفت: 
كارآگاهان همچنين موفق شدند اسناد و مداركى را كشف 
كنند كه نشــان مى داد متهمان قصد انجام سومين سرقت 
مسلحانه را نيز داشته اند. رحيمى ادامه داد: از محل اختفاى 

متهمان دو قبضه سلاح گرم نيز كشف و ضبط شد.
وى در ادامه در پاســخ به ســؤال خبرنگار خط قرمز درباره 
ميزان ايمنى طلافروشى مورد سرقت نيز گفت: متأسفانه اين 
واحد صنفى تنها به دوربين هاى مداربسته و همچنين شيشه 
ضد گلوله مخصوص ويترين مجهز بود؛ ويترين مغازه پرده 
نداشت و نوع سرقت نشان مى داد سارقان از مدت ها قبل اين 

واحد صنفى را زير نظر داشته اند.
از نكات قابل توجه در بازسازى اين سرقت اين بود كه برخى 
از شهروندان گمان مى كردند كه مجددا سرقت از طلافروشى 
در ايــن منطقه رخ داده اما بعد از حضور در منطقه متوجه 

مى شدند كه بازسازى صحنه جرم است.

 سارقان مسلحى كه در خردادماه 
امسال با حمله به يك طلافروشى در منطقه عباسى اقدام به 
سرقت از آن كرده بودند پيش از ظهر ديروز براى بازسازى 

اوايل خردادماه امسال دو سارق مسلح در حالى كه سوار بر 
موتورسيكلت بودند، وارد خيابان عباسى شده و با حضور در 
طلافروشى «امين»، مقاديرى طلا و جواهر را به سرقت برده 

در همان ايام با توجه به رفتار عجيبى كه در طلا فروشى رخ 
داده بود، عده اى از كسبه وارد محل شده و سعى در مداخله 

سارقان مسلح طلافروشى  به محل جرم بازگشتند

مى شدند كه بازسازى صحنه جرم است.
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خط قرمز: پرونده متهماني كه با خوراندن قرص بيهوشي 
به قربانيان سرقت خود يكي از آن ها را به كام مرگ كشانده 
بودند دوباره به دادگاه كيفري يك استان تهران ارجاع شد. 
يكي از متهمين اصلي پرونده كشتن مالباخته را قبول ندارد 
و فقط مي گويد كه ما به او قرص بيهوشي خورانديم و خبر 
نداشــتيم كه او فوت خواهد كرد.  رسيدگي به اين پرونده 
از سال 92 و با اعلام كشف جسد مردي جوان آغاز شد. با 
كشف اين جسد مشخص شد كه خانواده اي مدتي است 
كه دنبال پدر خود مي گردند و به اين صورت اين خانواده 
براي شناسايي جسد به سردخانه رفتند و پرونده فقداني 
اين مرد رنــگ ديگرى به خود گرفت. پس ازشناســايى 
مقتول پرونده براي رســيدگي هاي تخصصي در اختيار 
تيمي از كارآگاهان جنايي قرار گرفت تا اينكه مشــخص 
شد اين مرد قرباني سرقت ماشــين اش شده است.  پس 
ازتحقيقات و بررسى هاى مأموران پرونده، سارقان خودروي 
مرد جوان بازداشــت و به اداره آگاهي منتقل شــدند كه 

آن ها در اظهارات خود گفتند: ما كســي را نكشته ايم و از 
ماجراي قتل خبر نداريم.  اين سارقان كه چهار نفر بودند 
تحت بازجويي هاي پليسي قرار گرفتند و مشخص شد كه 
آن ها علاوه بر سرقت خودروي مقتول پنج نفر ديگر را نيز 
قرباني سرقت هاي خود كرده اند. تحقيقات از متهمان ادامه 
داشت تا اينكه يك نفر از متهمان با هويت وحيد به ماجراي 
قتل اعتراف كرد و گفت: من و دوســتانم قربانيان خود را 
مي دزديديم و به زيرزمين مي برديم و دست و پايشان را مي 
بستيم. در زيرزمين نيز براي اينكه آن ها نتوانند مكانمان را 
شناسايي كنند به آن ها قرص بيهوشي مي داديم و بعد از 
آنكه آن ها بيهوش مي شدند و همانطور كه دست و پايشان 
بسته بود به بيابان هاي ورامين انتقالشان مي داديم. اينكه 
مقتول چرا فوت شده است من خبر ندارم و فقط مي دانم 
كه من خودم به او قرص خوراندم. همين و بس.  با مشخص 
شــدن اين موضوعات به زودي بازسازي صحنه قتل مرد 
جوان نيز صورت گرفت و پس از تكميل پرونده در زمينه 

ســرقت ها موضوع براي رســيدگي به دادگاه كيفري يك 
استان تهران ارجاع شد.  به اين صورت متهمان در شعبه 
دهم دادگاه كيفري يك استان تهران محاكمه شدند. سه 
نفر از آن ها در زمينه قتل تبرئه و يك نفر به اتهام معاونت 
در قتل عمدي محاكمه شد و پس از تكميل پرونده با توجه 
به اعتراض متهمان پرونده براي رسيدگي دقيق تر به ديوان 
عالي كشور فرستاده شد و ديوان عالي كشور پرونده را براي 
رسيدگي به شعبه دهم دادگاه ارجاع داد. صبح سه شنبه 
بود كه متهم بار ديگر به شعبه انتقال داده شد و زمانيكه در 
جلسه رسيدگي به رياست قاضي قربانزاده و مستشار قاضي 
غفاري محاكمه شد گفت: من قتلي نكرده ام و اتهام معاونت 
را نيز قبول ندارم. ما به هر پنج شاكي ديگر كه خودرويشان 
را سرقت كرده ايم قرص بيهوشي خورانديم اما اينكه چرا 
مقتول فوت شده است من خبر ندارم و ما كاري انجام نداده 
ايم. در انتهاي جلسه قضات وارد شور شدند تا براي متهم 

تصميم گيري كنند.

ماجراى سارقى كه با قرص بيهوشي آدم كش شد



پاى مجلس به تخلفات بليت فروشى 
باز شد

خانه ملت: عضو فراكســيون ورزش مجلس با بيان اينكه به ديوان 
محاسبات مأموريت خواهيم داد تا حساب هاى مالى فدراسيون فوتبال 
را حسابرسى كند، اقدام كفاشيان درخصوص بليت فروشى مسابقات 
فوتبال را مصداق رانت دانســت.  غلامعلى جعفرزاده ايمن آبادى با 
اشــاره به برنامه اخير نود  و پرداختن به موضوع دست داشتن رئيس 
سابق فدراسيون فوتبال در بليت فروشى، گفت: بر اساس قانون واضح 
و روشن اســت كه هيچ مدير  دولتى نبايد مجموعه اقتصادى داشته 
باشد؛ چه رسد به اينكه با آن مجموعه اقتصادى تحت مديريت خود، 
ثبت قرارداد كند. جعفرزاده يادآور شــد: قطعا به ديوان محاسبات 
مأموريت خواهيم داد تا نسبت به حساب هاى مالى فدراسيون فوتبال 
حسابرسى انجام دهد تا به اين موضوع كه خلاف آيين نامه هاى مالى 

است، به صورت قانونى رسيدگى شود.

مرحله سوم جام حذفى
قرعه سخت سرخ آبى ها و 

تراكتورسازى
ورزش:  مرحله سوم جام حذفى ديروز قرعه كشى شد و در 16  ديدار 

مرحله سوم جام حذفى تيم ها به ترتيب زير به مصاف هم مى روند.
پرسپوليس -نفت تهران/ پارس جنوبى جم - نساجى مازندران

نفت مسجد سليمان - گسترش فولاد/گل گهر سيرجان - استقلال تهران
سپاهان - نفت آبادان/اكسين - سايپا

سياه جامگان - آينده سازان برق شيراز/ ذوب آهن - فجر سپاسى
راه آهن - خونه به خونه/ پديده - تراكتورسازى

فولاد خوزستان - ايرانجوان بوشهر/ بادران - پيكان
نيروى زمينى - گل ابريشم/ استقلال خوزستان - ميعاد مغان اردبيل

داماش گيلانيان - سيراف كنگان/ سپيدرود - ملوان

كى روش 11 ملى پوش را معرفى كرد
ورزش: اردوى تداركاتــى تيم ملى فوتبــال از بعدازظهر ديروز در 
تهران آغاز شــد كه كارلوس كى روش، ســرمربى تيم ملى فوتبال 
اسامى بازيكنان دعوت شده به اردو را به شــرح زير اعلام كرد: حامد 
لك از فولاد خوزستان، عليرضا بيرانوند، سيد جلال حسينى، محمد 
انصارى، وحيد اميرى و مهدى طارمى از پرسپوليس، اميد نورافكن، 
وريا غفورى، روزبه چشمى از استقلال تهران، سعيد آقايى از سپاهان، 
مهدى ترابى از سايپا.اسامى بازيكنان لژيونر نيز روز 5 شهريور ماه از 

سوى سرمربى تيم ملى اعلام خواهد شد.

كيانى: هم قسم شده بوديم كه سايپا را 
شكست دهيم

ورزش: مهدى كيانى كاپيتان تراكتورسازى پس از پيروزى 2 بر صفر 
تيمش در خانه سايپا گفت: دو تيم بازى خوبى ارائه دادند و ما هم در نيمه 
اول موقعيت هاى خوبى به وجود آورديم كه تبديل به گل نشد. قبل از اين 
مسابقه هم با بازيكنان هم قسم شده بوديم كه اين ديدار را ببريم تا خودمان 
را به بالاى جدول برسانيم. فكر مى كنم جايگاه تراكتورسازى در اينجاى 

جدول نيست و در هفته هاى آينده،  عملكرد بهترى خواهيم داشت.

ترس پژمان بجا بود؟
منتظرى دور از تيم ملى

آى اسپورت : در روزهايى كه همه استقلالى ها منتظر بازگشت پژمان 
منتظرى به استقلال بودند او در مصاحبه  اى اعلام كرد كه بايد ببيند 
قرار است در استقلال كنار چه كسى بازى كند تا بعد تصميم بگيرد. 
به نظر مى رسيد او نگران اين بود كه ضعف خط دفاع استقلال به خط 
خوردنش از تيم ملى منجر نشود. البته او و زوجش در خط دفاع الاهلى 
قطر هم آمار خوبى نداشتند و اين تيم در هر 3 فصلى كه پژمان را در 
اختيار داشــت بيش از 40 گل در هر فصل دريافت كرده بود. هر چه 
بود سرانجام پژمان به استقلال بازگشت و عجيب اين كه كى روش در 
اولين اردوى تيم ملى بعد از استقلالى شدن پژمان، او را به تيم ملى 
دعوت نكرد!شايد الان اينگونه به نظر برسد كه ترس پژمان از وضعيت 
خط دفاعى استقلال بجا بود اما در واقع يكى از دلايل اصلى اين ضعف، 

اشتباهات عجيب خود منتظرى است. 

پشت پرده تعويض هاى جادويى برانكو
ورزش: برانكو براى خنثى كردن نقشه ربروف اقدام جالبى انجام داد 
و تا قبل از رسيدن به دقيقه 70 هر 3 تعويض خود را انجام داد. ديگر 
اتفاقى كه رقم خورد، مدل تعويض ها بود. برانكو مثلث طارمى - فرشاد 
- مسلمان را از زمين بيرون كشيد و به كمال كاميابى نيا، گادوين منشا 
و بشار رسن بازى داد. همين موضوع باعث شد همه آناليزهاى ربروف 
بهم بريزد. چون او قدرت شوتزنى منشا را نمى دانست و هرگز بازى از 
بشار رسن نديده بود. پرسپوليس نيز با دو هافبك دفاعى به نام كمال 
كاميابى نيا و محسن ربيع خواه، كاملا ميانه ميدان را تسخير كرد و 
توانســت در موقعيت گلزنى قرار بگيرد. برانكو در اين بازى بارها به 

همتاى اوكراينى خود در الاهلى «رودست» زد و بازى را برد .

روايت مهاجرى از صحنه عجيب؛ شوك 
منصوريان

آى اسپورت: عجيب ترين صحنه بازى استقلال و پديده در دقايق پايانى 
بازى رقم خورد. جايى كه عليرضا منصوريان يكى دو دقيقه قبل از سوت 
پايانى بازى به سمت رضا مهاجرى سرمربى حريف رفت و تا پايان دست 
او در دست گرفت!  مهاجرى مى گويد: عليرضا منصوريان كاملا از اتفاقات 
سكوها شوكه شده بود چون انتظار نداشت طرفداران استقلال چنين 
رفتارى با او انجام بدهند. از همين رو به خاطر شوكه بودن در محاسبات 
دقايق پايانى بازى اشتباه كرد و به تصور اين كه داور سوت پايان را مى كشد 
به سمت من آمد اما وقتى ديد هنوز چند دقيقه مانده ديگر از كنار من 
جم نخورد. به او گفتم اگر به كارى كه انجام مى دهى ايمان دارى بمان و 
مبارزه كن و پاپس نكش. او در جواب من گفت ديگر نمى مانم و مى خواهم 

بروم چون تماشاگر استقلال ديگر من را نمى خواهد.  

حمايت جانانه افتخارى از سرمربى آبى ها
ورزش: سيدرضا افتخارى، مديرعامل استقلال كه زير چتر حمايتى وزير 
ورزش و برخى چهره هاى سياسى نزديك به دولت است در تماس تلفنى به 
منصوريان اعلام كرده حتى اگر زمانى هم بخواهد او اجازه نمى دهد كسى 
سرمربى تيم را بركنار كند. يك عضو هيئت مديره اعلام كرده افتخارى 
صراحتا اعلام كرده به هيچ كسى اجازه بركنارى منصوريان را نمى دهد اما 

برخى اعضا به دنبال تغيير روى نيمكت استقلال هستند. 

 فوتبال  حميد رضا عرب  تراژدى شكســت استقلال 
مقابل پديده سگرمه هاى اميد ابراهيمى را كه تصور مى شد 
دراين بازى به ميدان برود را هم درهم كشيد. هافبك دفاعى 
استقلال كه با لباس شخصى در ورزشگاه آزادى حاضرشده 
بود و زودتر از همه از رختكن سكوت گرفته استقلال خارج 
شد. با او در مورد شكست اســتقلال و روزهاى سخت پيش 

روى اين تيم گپ زديم. 

*دليل تاخير خروج استقلالى ها از رختكن چه بود؟
در اين مورد نمى توانم و نبايد توضيحى بدهم
*چرا استقلال اين قدربد بازى مى كند ؟

 ما بد بازى نمى كنيم. مى بينيد كه تيم خوب بازى مى كند 
فقط توپ هاى مان گل نمى شود

* غيبت تو در استقلال خيلى تاثيرگذار بوده است؟
احتمالا از هفته ششــم مى توانم براى استقلال بازى كنم. 
اما اين طورى نيســت كه من به تنهايى بتوانم كار شــاقى 
براى استقلال بكنم و ناجى تيم باشم. همه ما يك مجموعه 

هستيم. با هم مى بريم و با هم  مى بازيم.
 *آيا منصوريان در رختكن حرفى از استعفا  زد؟ 

من چيزى نشنيدم ضمن اينكه علاقه 
اى ندارم درباره اين مسائل 

حرفى بزنم. نه درباره 
استعفا و نه درباره 

اين باخت ها.

*چقدر اميدوارى به تيم ملى دعوت شوى براى جام 
جهانى؟

تصميم با آقاى كى روش است اما توجه كنيد كه من مدت ها 
مصدوم بودم.

*به نظر مى رسد با دعوت هايى كه كى روش در پست 
تو از بازيكنان داشته كار ســختى براى رسيدن به 

روسيه دارى؟
ملى به هر حــال معادلات ذهنى ســرمربى تيم 

طورى است كه بايد تلاش بيشترى 
انجــام دهم تــا بتوانم نظرش 

را جلب كنم. بازيكنان هم 
پســت من بازيكنان 
بزرگ و قابل احترامى 

هســتند. اما من 
هم در بازگشتم 
دست از تلاش 

بر نمى دارم.

*نظرت در مورد تماشاگران استقلال در اين روزها 
چيست؟

آنها حق دارند از اين نتايج ناراضى باشــند.اما سال قبل هم 
ثابت كرديم كه اين بحران ها مقطعى است و استقلال خيلى 
زود  مى تواند به روزهاى خوب برگــردد. فصل قبل ما با آن 
همه مشكلات نايب قهرمان شــديم و اين در حالى بود كه 
تماشاگران پشت تيم ايستادند و از كادر فنى حمايت كردند. 
امسال هم تا اينجا از تيم به خوبى حمايت كردند و من از آنها 

متشكرم و مى خواهم كه به آينده اين تيم اميدوار باشند.
*به نظرت در اين تعطيلات ليگ استقلال مى 

تواند متحول شود؟
خيلى اميدوارم. بچه ها هم قسم شدند كه بيشتر 
و بهتر تمرين كنند تا به هماهنگى بيشترى 
برسيم و بتوانيم امتيازات از دست رفته را 
جبران كنيم.اين تعطيلات باعث مى شود 
از نظر ذهنى كمى آرامش داشته باشيم و با 

تمركز بيشترى ليگ را از سر بگيريم.
*اما رقباى سر سختى داريد و 
كلا اين فصل فاصله تيم ها 

خيلى كم شده است.
قبول دارم اما شرايط 
تيم ها هميشه 
يــك جور 
قــى  با

نمى مانــد و 
آنها هم دچار فراز و نشيب هايى 
خواهند شــد كه بايد از اين فرصت ها استفاده كنيم. هنوز 
تا انتهاى ليگ خيلى باقى مانده است و ما تيم خوبى داريم.
تيمى كه حتى مى تواند در آسيا هم حرف هاى زيادى براى 

گفتن داشته باشد.

در گفت و گوى اختصاصى با قدس

اميدابراهيمى: نمى توانم به تنهايى ناجى استقلال باشم

دومين روز هفته پنجم ليگ برتر
پارس جم در انديشه صدرنشينى 

موقت
داليچ: از استقلال هيچ كس با من تماس نگرفته   

حميدرضا خداشناس: هفته پنجم ليگ برتر كشورمان 
كه با انجام سه بازى سه شنبه شب آغاز شد امروز نيز با سه 

ديدار پيگيرى مى شود.
شــايد هيجان انگيزترين ديدار عصر امــروز تقابل دو تيم 
جنوبى ليگ برتر باشــد. پارس جنوبى شگفتى ساز ليگ 
برتركه هم امتياز با پرسپوليس صدر نشــين در رده دوم 
قرار گرفته اين هفته در خارج از خانه به مصاف اســتقلال 
خوزستان مى رود. پارس جنوبى كه هفته گذشته با جذب 
اميرارسلان مطهرى و مايكل اومانيا به زهر خط حمله اش 
افزوده و رسوخ به خط دفاعى اش را سخت تر كرده است. بايد 
ديد استقلال خوزستان كه به همراه عبداالله ويسى به دنبال 
بازگشت به روزهاى خوب است، مى تواند از پارس جنوبى 
كه همچنان به دنبال روياپردازى در ليگ برتر است عبور 
كند يا نه. پارس جنوبى مى تواند با پيروزى در اين ديدار به 

صدر جدول هم برسد. 

برنامه كامل بازى ها :
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سياه جامگان - نفت تهران 
پيكان - فولاد 

استقلال خوزستان - پارس جنوبى جم  

ورزش سه:  زلاتكو داليچ ســرمربى سابق تيم هاى العين و 
الهلال به سرعت تبديل به يك شــايعه باوركردنى به عنوان 
گزينه هدايت استقلال شده. ماجرا تا آنجا پيش رفته كه يك 
صفحه اينستاگرام به اسم اين مربى ايجاد شده و تصويرى از 

ميدان آزادى در آن كار شــده كه بيننده را به اشتباه 
مى اندازد. در اين پست از قول داليچ نوشته 

شــده در زيباترين شــهر آسيا هستم. 
وقتى اين مســئله را بــا او در ميان 

مى گذاريم مى خندد و مى گويد: 
چنين چيــزى به هيــچ وجه 
حقيقت ندارد اما علاقه مندان 
به فوتبال افراد خلاقى هستند. 
اين مربــى تاكيــد مى كند با 
وجود پيشنهادها قصد حضور 

در هيچ تيمى را تــا پايان فصل 
استراحتش ندارد. 

* آقاى داليچ آيا از طرف باشگاه 
استقلال تماسى با شما گرفته شده؟

خير به هيــچ وجه. مــن در حــال حاضر در 
تعطيلات هســتم و اين حرف ها شــايعه اســت. از باشگاه 

اســتقلال يا هيچ تيم ايرانى ديگر با من تماسى گرفته نشده 
است. 

* آيا با استقلال آشنا هستيد؟

بله، من خيلى خوب اســتقلال را مى شناســم. آنها يكى از 
تيم هايى بودند كه در ليگ قهرمانان آسيا مقابل تيم من قرار 
گرفتند و يك بار هم با نتيجه يك ـ صفر به آنها باخته ام. به جز 
استقلال تيم هاى ديگرى هم از ايران مرتب مقابل تيم هاى 
من قرار گرفته اند مثل نفت تهران، تراكتورســازى و 

ذوب آهن.
* شــما با برانكو در تماس دائمى 

هستيد؟
بله، برانكو دوســت من است و به 
خاطر او نتايج ليگ ايران را هم 
تعقيب مى كنم و مى دانم كه 
پرســپوليس در صدرجدول 

است. 
* آيا قصــد نداريد براى 
دوست تان برانكو چالشى 

ايجاد كنيد؟
همانطور كه گفتم آنچه كه در ايران 
درباره من گفته مى شــود شايعه است. 
من پيشــنهادهايى از مصر، چيــن و امارات 
داشته ام اما در حال حاضر در تعطيلات هستم و شايد در 
انتهاى تابستان يا ســپتامبر به كار برگردم اما فعلا مشغول 
اســتراحت هســتم به دليل اينكه مدت طولانى درگير كار 

پرفشار مربيگرى  بوده ام. 

ضد حمله

گل محمدى: هواداران نبودند
 تراكتور نابود مى شد

ورزش:  ســرمربى تيم تراكتورســازى به تمجيد از هواداران تيمش پرداخت و 
خاطرنشان كرد: برد برابرســايپا را مديون هواداران هســتيم. جا دارد از آن ها 

تشكر كنم. 
اين تيم به وجود اين عزيزان افتخار مى كند. وجود و بودن تراكتورســازى 
فقط يك دليــل دارد كه آن هم اين هواداران هســتند. اگر آن ها نبودند، 
باشــگاه نابود مى شــد. بازيكنان ما به عشــق اين هواداران كار و تمرين 
مى كنند. از بازيكنانم تشكر مى كنم كه با جان و دل بازى كردند. اين تيم 
نواقصات زيادى دارد، اما بازيكنانم اين مشــكلات را شكست دادند كه به 

همين خاطر از آن ها ممنونم. 

از خدا مى خواهم رئيس فدراسيون از من شكايت كند
مايلى كهن: تاج در اندازه من نيست

تسنيم: سرمربى پيشين تيم ملى گفت: شكايت رئيس فدراسيون فوتبال را با آغوش 
باز مى پذيرد.محمد مايلى كهن درباره اينكه روز سه شنبه در فدراسيون فوتبال حضور 
يافته و با رئيس اين فدراسيون ديدار كرده است، گفت: تاج اصلاً در اندازه من نيست! من 
در همه رشته ها خودم را متخصص مى دانم، تحصيلكرده ورزش هستم و قبل از انقلاب 
و بهمن 56 از دانشگاه در رشته تربيت بدنى فارغ التحصيل شدم. سوابقم در تيم ملى، 
تيم هاى مختلف باشگاهى و پرسپوليس نيز مشخص است. 14 سال عضو پرسپوليس 
بودم، آن پرسپوليسى كه بهترين تيم ايران بود. تاج اصلاً در اندازه من نيست. او تمايل 
داشت با من ديدار كند، اما من چنين تمايلى نداشتم. مايلى كهن در پاسخ به اين پرسش 
كه مهدى تاج، رئيس فدراسيون فوتبال از او شكايت كرده است يا خير، گفت: فعلاً كه 
چيزى دستم نيامده است، با اين حال بايد بگويم كه از خدا مى خواهم تاج از من شكايت 

كند و با آغوش باز آن را مى پذيرم.
14

تلگرامى

1

   نيمار كه سال گذشته قراردادش را با بارسا تمديد كرد، مبلغ 8,5 ميليون 
يورو پاداش وفادارى دريافت كرد و بارسا معتقد است كه ستاره برزيلى، اين بند از 
قراردادش را نقض كرده و بايد 8,5 ميليون يورو را به باشگاه بازگرداند و به همين 

منظور به فيفا شكايت كرده است.
   نشريات اسپانيايى مدعى شدند كه پيشنهاد پارى سن ژرمن براى جذب 

كيليان امباپه، ستاره موناكو، دو برابر رئال بوده است.
   كارلو آنچلوتى، ســرمربى بايرن مونيخ مدعى شد كه آكادمى جديدى كه 
باشگاه بايرن تاسيس كرده، پاسخ خوبى به انتقال نيمار به پارى سن ژرمن است.

   فروشگاه اينترنتى آديداس كه اسپانســر يونايتدهاست، شروع به فروش 
لباس هايى با شماره 10 و منقش به نام زلاتان كرده است كه شايعات بازگشت 

اين بازيكن به اولدترافورد را افزايش مى دهد.
   كميته انضباطى، تيم استقلال تهران را به دليل توهين هواداران اين تيم 
به محمد عباس زاده بازيكن سايپا، به پرداخت مبلغ 150 ميليون ريال جريمه 

نقدى محكوم كرد.
   مهدى شريفى مهاجم تيم تراكتورســازى اعلام كرد نهايت تلاشش را در 
فصل جارى خواهد كرد تا بار ديگر مورد اعتماد كى روش واقع شــود و به تيم 

ملى برسد. 
   باشگاه پرسپوليس در تلاش است تا بتواند مجوز بازى احمد نورالهى كه در 

حال گذراندن خدمت سربازى است را در هفته پنجم فراهم كند.
   عدم دعوت كى روش از محمدرضا اخبارى كه در چند وقت اخير پايه ثابت 

حضور در اردوى تيم ملى به عنوان يكى از دروازه بانان بوده است، از نكات جالب 
ليست جديد تيم ملى است.

   مجيد جلالى سرمربى تيم فوتبال پيكان پيش از بازى با استقلال حوزستان 
معتقد است كه تيمش مى تواند خيلى زود به جدول بازگردد.

   پورموسوى سرمربى استقلال خوزستان در نشست خبرى پيش از ديدار 
تيمش برابر پيكان از احتمال روى آوردن تيــم مجيد جلالى به بازى انتحارى 

خبر داد.
    تيم فوتبال نفت تهران در يكى دو فصل اخير با مشكلات مالى روبه رو است 
و يكى، دو بار بازيكنان اين تيم اقدام به اعتصاب كردند. ديروز مديران اين باشگاه 

10 درصد از قرارداد بازيكنانش را على الحساب پرداخت كرد. 

سرمربى سياه جامگان: 
نفت تيم خطرناكى 

است
ورزش:  ســرمربى ســياه جامگان در 
نشســت خبرى پيش از ديــدار تيمش 
برابرنفت تهران اظهار كرد: تمام بازى ها 

سخت است و هيچ بازى آســانى نداريم. همگى پرفشار و ســخت هستند. با تيم 
خطرناكى بازى داريم. نفت تيمى خوب است و امتيازات خوبى هم جمع كرده  است. 
بازى ســختى در پيش داريم. بارها به بازيكنانم تذكر دادم كه حق اشتباه ندارند. 
تساوى مقابل پرسپوليس شيرين بود اما ديگر تمام شده و بازيكنان جوانم بايد با دقت 
كار كنند.  سرمربى سياه جامگان تاكيد كرد: توقع دارم تماشاگران زيادى به ورزشگاه 
بيايند. سال هاى قبل كه در ابومسلم بوديم، ورزشگاه پر مى شد. اگر هواداران بيايند 

ما را خوشحال مى كنند و به بازيكنان انرژى مضاعفى مى دهند.

سه مربى گزينه هدايت 
تيم فوتبال اميد

تســنيم:  پــس از نتايــج ضعيف 
اميرحســين پيروانى همــراه با تيم 
فوتبال اميــد در مســابقات انتخابى 
قهرمانى فوتبال زير 23 ســال آسيا و 

حذف اين تيم از مسابقات، فدراســيون فوتبال سه گزينه را براى جانشينى او 
در نظر گرفته است. حميد اســتيلى، رحمان رضايى و فرشاد فلاحت زاده سه 
گزينه اى هستند كه كميته فنى فدراسيون فوتبال در خصوص انتخاب يكى از 
آنها هنوز به جمع بندى نهايى نرسيده، اما نام آنها براى هدايت تيم اميد مطرح 
شده است. در صورتى كه يكى از اين نفرات هدايت تيم اميد را براى مسابقات 
انتخابى المپيك 2020 توكيو به عهده بگيرد و اميرحسين پيروانى همچنان 

در بدنه تيم هاى ملى باقى بماند، هدايت تيم جوانان به او واگذار خواهد شد.
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ورزشـــى

سابق فدراسيون فوتبال در بليت فروشى، گفت: بر اساس قانون واضح 
و روشن اســت كه هيچ مدير  دولتى نبايد مجموعه اقتصادى داشته 
باشد؛ چه رسد به اينكه با آن مجموعه اقتصادى تحت مديريت خود، 
ثبت قرارداد كند. جعفرزاده يادآور شــد: قطعا به ديوان محاسبات 
مأموريت خواهيم داد تا نسبت به حساب هاى مالى فدراسيون فوتبال 
حسابرسى انجام دهد تا به اين موضوع كه خلاف آيين نامه هاى مالى 

16  مرحله سوم جام حذفى ديروز قرعه كشى شد و در 16  مرحله سوم جام حذفى ديروز قرعه كشى شد و در 16  ديدار 
مرحله سوم جام حذفى تيم ها به ترتيب زير به مصاف هم مى روند.

پرسپوليس -نفت تهران/ پارس جنوبى جم - نساجى مازندران
نفت مسجد سليمان - گسترش فولاد/گل گهر سيرجان - استقلال تهران

سياه جامگان - آينده سازان برق شيراز/ ذوب آهن - فجر سپاسى

نيروى زمينى - گل ابريشم/ استقلال خوزستان - ميعاد مغان اردبيل

 ملى پوش را معرفى كرد
 اردوى تداركاتــى تيم ملى فوتبــال از بعدازظهر ديروز در 
تهران آغاز شــد كه كارلوس كى روش، ســرمربى تيم ملى فوتبال 
اسامى بازيكنان دعوت شده به اردو را به شــرح زير اعلام كرد: حامد 
لك از فولاد خوزستان، عليرضا بيرانوند، سيد جلال حسينى، محمد 
انصارى، وحيد اميرى و مهدى طارمى از پرسپوليس، اميد نورافكن، 
وريا غفورى، روزبه چشمى از استقلال تهران، سعيد آقايى از سپاهان، 
5مهدى ترابى از سايپا.اسامى بازيكنان لژيونر نيز روز 5مهدى ترابى از سايپا.اسامى بازيكنان لژيونر نيز روز 5 شهريور ماه از 

كيانى: هم قسم شده بوديم كه سايپا را 

شد. با او در مورد شكست اســتقلال و روزهاى سخت پيش 
روى اين تيم گپ زديم. 

*دليل تاخير خروج استقلالى ها از رختكن چه بود؟
در اين مورد نمى توانم و نبايد توضيحى بدهم
*چرا استقلال اين قدربد بازى مى كند ؟

 ما بد بازى نمى كنيم. مى بينيد كه تيم خوب بازى مى كند 
فقط توپ هاى مان گل نمى شود

* غيبت تو در استقلال خيلى تاثيرگذار بوده است؟
احتمالا از هفته ششــم مى توانم براى استقلال بازى كنم. 
اما اين طورى نيســت كه من به تنهايى بتوانم كار شــاقى 
براى استقلال بكنم و ناجى تيم باشم. همه ما يك مجموعه 

هستيم. با هم مى بريم و با هم  مى بازيم.
 *آيا منصوريان در رختكن حرفى از استعفا  زد؟  *آيا منصوريان در رختكن حرفى از استعفا  زد؟ 

من چيزى نشنيدم ضمن اينكه علاقه 
اى ندارم درباره اين مسائل 

حرفى بزنم. نه درباره 
استعفا و نه درباره 

اين باخت ها.

تو از بازيكنان داشته كار ســختى براى رسيدن به تو از بازيكنان داشته كار ســختى براى رسيدن به 
روسيه دارى؟

ملى به هر حــال معادلات ذهنى ســرمربى تيم 
طورى است كه بايد تلاش بيشترى 

انجــام دهم تــا بتوانم نظرش 
را جلب كنم. بازيكنان هم 

پســت من بازيكنان 
بزرگ و قابل احترامى 

هســتند. اما من 
هم در بازگشتم 
دست از تلاش 

بر نمى دارم.

همه مشكلات نايب قهرمان شــديم و اين در حالى بود كه 
تماشاگران پشت تيم ايستادند و از كادر فنى حمايت كردند. 
امسال هم تا اينجا از تيم به خوبى حمايت كردند و من از آنها 

متشكرم و مى خواهم كه به آينده اين تيم اميدوار باشند.
*به نظرت در اين تعطيلات ليگ استقلال مى *به نظرت در اين تعطيلات ليگ استقلال مى 

تواند متحول شود؟تواند متحول شود؟
خيلى اميدوارم. بچه ها هم قسم شدند كه بيشتر 
و بهتر تمرين كنند تا به هماهنگى بيشترى 
برسيم و بتوانيم امتيازات از دست رفته را 
جبران كنيم.اين تعطيلات باعث مى شود 
از نظر ذهنى كمى آرامش داشته باشيم و با 

تمركز بيشترى ليگ را از سر بگيريم.
*اما رقباى سر سختى داريد و *اما رقباى سر سختى داريد و 
كلا اين فصل فاصله تيم ها كلا اين فصل فاصله تيم ها 

خيلى كم شده است.خيلى كم شده است.
قبول دارم اما شرايط 
تيم ها هميشه 
يــك جور 
قــى  با

نمى مانــد و 
آنها هم دچار فراز و نشيب هايى 
خواهند شــد كه بايد از اين فرصت ها استفاده كنيم. هنوز 
تا انتهاى ليگ خيلى باقى مانده است و ما تيم خوبى داريم.

تيمى كه حتى مى تواند در آسيا هم حرف هاى زيادى براى 
گفتن داشته باشد.

برانكو: براى بازى 
برگشت شانس زيادى 

داريم
ورزش:  برانكــو ايوانكوويچ در نشســت 
خبرى بعد از تســاوى دو بر دو تيمش با 
الاهلــى گفــت: از نتيجه بدســت آمده 

خوشحاليم چون توانستيم بازى باخته را مساوى كنيم. اين تساوى باعث شد ما براى 
بازى برگشت شانس داشته باشــيم و حالا در ابوظبى همه چيز مشخص خواهد شد. 
سرمربى پرسپوليس با تمجيد از شــاگردانش يادآور شد: به بازيكنانم خسته نباشيد 
مى گويم كه بعد از خوردن دو گل با قدرت به بازى ادامه داده و با تمركز بالا و زدن دو گل به 
بازى برگشتند. با نتيجه بدست آمده حالا ديدار برگشت در ابوظبى تعيين كننده خواهد 
بود. اميدوارم ديدار برگشت را با پيروزى پشت سر بگذاريم و به مرحله بعد راه پيدا كنيم.

پيشنهاد جديد به سرمربى استقلال
منصوريان آكتور  سينما مى شود!

سينا حسينى : هيچ كســى تصور نمــى كرد پژمان 
جمشيدى برخلاف عملكرد پر نوسان اش در مستطيل 
ســبز پس از كنار رفتن از فوتبال به يكى از چهره هاى 
شاخص سينما و تلويزيون ايران تبديل شود اما فعاليت 
او با برادران قاسم خانى ســرآغاز يك تحول بزرگ در 
زندگى پژمان جمشــيدى شــد، البته به جز او افراد 
ديگرى هم در حوزه سينما و تلويزيون فعاليت هايى را 
داشتند اما علاقه جمشــيدى و توانمندى او در ايفاى 
نقش باعث شــد پژمان به يك چهره هنــرى تبديل 
شود. حالا يك پيشــنهاد ويژه ديگر هم به يك چهره 
فوتبالى ديگر مطرح شــده اســت البته اين بار خبرى 
از يك بازيكن فوتبال نيســت بلكه پيشــنهاد به يك 
سرمربى سرشناس ارائه شده اســت. سرمربى كه در 
كنار مربيگرى علاقه زيادى به رفتارهاى نمايشى دارد 
و براى اينكه هميشــه در لنز دوربين هاى تلويزيونى 
باشد ژست هاى مختلفى به خود مى گيرد تا در كانون 

توجه ها قرار داشته باشد.
حالا اما يك تهيه كننده ســينمايى كه بيشتر فيلم هاى 
توليد شده توسط او مخاطب عام جامعه را به پاى گيشه 
كشــيده اســت در نظر دارد در جديدترين فيلمش به 
عليرضا منصوريان پيشــنهاد بازى ارائه كند تا با حضور 
او همان اتفاقى كــه براى فيلم خوب بد جلف ســاخته 
پيمان قاسمخانى رقم خورد براى او نيز تكرار شود. اين 
تهيه كننده سينما كه فعلا تمايلى به ذكر نامش ندارد و 
نمى خواهد سياست گذارى اش لو برود در اين خصوص 
به يك خبرنگار سينمايى گفته است با دوستان نزديك 
منصوريان وارد مذاكره شده و قرار است در اين خصوص 
شــخصا با خودش مذاكره كنيم تــا در فيلم جديدمان 

نقش آفرينى كند.
وى تاكيد دارد بــا توجه به تجربــه منصوريان در حوزه 
فوتبال و صنعت غذا و فعاليت او در حوزه رستوران دارى 
كاراكتر داســتان ما بــه خصوصيت هاى شــخصيتى 
منصوريان بسيار نزديك است و اگر بتوانيم با وى به توافق 
برسيم توليد فيلم را با منصوريان آغاز خواهيم كرد. حالا 
بايد ديد آيا منصوريان كه در آستانه بركنارى از استقلال 
قرار گرفته است با اين پيشــنهاد موافقت خواهد كرد يا 
ترجيح مى دهد در همان حوزه فوتبال و رستوران فعاليت 

خود را ادامه دهد.

ميدان آزادى در آن كار شــده كه بيننده را به اشتباه 
مى اندازد. در اين پست از قول داليچ نوشته 

شــده در زيباترين شــهر آسيا هستم. 
وقتى اين مســئله را بــا او در ميان 

مى گذاريم مى خندد و مى گويد: 
چنين چيــزى به هيــچ وجه 
حقيقت ندارد اما علاقه مندان 
به فوتبال افراد خلاقى هستند. 
اين مربــى تاكيــد مى كند با 
وجود پيشنهادها قصد حضور 

در هيچ تيمى را تــا پايان فصل 

* آقاى داليچ آيا از طرف باشگاه * آقاى داليچ آيا از طرف باشگاه 
استقلال تماسى با شما گرفته شده؟

خير به هيــچ وجه. مــن در حــال حاضر در 

من قرار گرفته اند مثل نفت تهران، تراكتورســازى و 
ذوب آهن.

* شــما با برانكو در تماس دائمى 
هستيد؟هستيد؟

بله، برانكو دوســت من است و به 

ايجاد كنيد؟
همانطور كه گفتم آنچه كه در ايران 
درباره من گفته مى شــود شايعه است. 
من پيشــنهادهايى از مصر، چيــن و امارات 

نود : بشار رســن با وجود دقايق كوتاه بازى مقابل الاهلى، 
يكى از موفق ترين بازيكنان برانكو بود. رســن 23 دقيقه در 
زمين بود و 11 پــاس داد، كه فقط يكــى از آن ها به هدف 
نرســيد. آمار 90،9 درصد پاس صحيح، كه موفق ترين آمار 
بين همه بازيكنان پرســپوليس بود. رســن با وجود دقايق 
كوتاه حضورش در زمين، بيشتر از طارمى، عليپور، مسلمان 
و احمدزاده ضربه داخل چارچوب داشــت و بيشتر از همه 
هافبك ها و مهاجمان تيمش از حريف خطا گرفت. علاوه بر 
پايه گذارى گل اول پرسپوليس، او يك پاس كليدى هم داد 

كه وارد دروازه نشد.
رسن با دوندگى بالا در سمت راست، دو بار هم مالكيت توپ 
را از الاهلى گرفت تــا كارنامه اى كاملا موفــق در اين بازى 
داشته باشد. كارنامه اى كه در 23 دقيقه، روى كاغذ از همه 
دقايق حضور ديگر هافبك هاى سرخپوشــان موفق تر بود و 
نتيجه را هم به نفع پرسپوليس برگرداند. بر خلاف پريموف، 
پليانسكى و گولچ سه خريد خارجى ناموفق برانكو در فصل 
قبل، رســن در همان بازى اول توانست شــروعى موفق در 
پرسپوليس داشــته باشد. شــروع موفقى كه ادامه آن، يك 
برگ برنده به خط هافبك پرســپوليس در روزهاى ســخت 

اضافه خواهد كرد.

90،9 درصد پاس صحيح 

شروع رويايى براى «رسن» 



رقابت هاى كشتى آزاد از فردا آغاز مى شود

صيد طلاى ناب در پاريس
 كشتى  امير كوشا  بعد از اينكه كشتى فرنگى كشورمان 
با كسب 3 مدال برنز به كار خود پايان داد، آزادكاران در تلاش 
هستند تا اين نتايج نه چندان خوب را جبران كنند و به مدال 
طلا دست پيدا كنند. تيم كشــتى آزاد كشورمان البته مثل 
فرنگى كاران تغييرات زيادى داشته اما در اين ميان همه روى 
مدال طلاى حسن يزدانى حساب باز كردند تا در وزن جديد 
بتواند افتخار ديگرى براى ايران كسب كند. رقابت هاى كشتى 
آزاد فردا در اوزان 57، 86 و 125 كيلوگرم شروع مى شود و 
شنبه شاهد رقابت اوزان 65، 70، 74 و 97 كيلوگرم خواهيم 
بود تا ببينيم تيم ايران مى تواند مثل گذشته قدرت خود را به 
رخ جهانيان بكشد يا نه. اتفاق مهم در مورد كشتى هاى روز اول 
اين است كه شاهد رقابت حسن يزدانى خواهيم بود. آزادكارى 
كه شــايد با مدال زرينش بتواند به ديگر كشتى گيران ايران 

روحيه بدهد و به درخشش آنها كمك كند.
57 كيلوگرم:اطرى به دنبال اولين مدال

رضا اطرى خيلى خوش شــانس بود كه توانست جايگزين 
حسن رحيمى شــود. به دليل اينكه رحيمى مصدوم بود و 
نمى توانســت به رقابت هاى جهانى برسد، اطرى به راحتى 
دوبنده ايــن وزن را از آن خــود كرد تا جايگزيــن يكى از 
پرافتخارترين سبك وزن هاى كشتى آزاد كشورمان شود. 
اطرى اگرچــه انگيزه زيادى براى كســب اوليــن مدال از 
رقابت هاى جهانى دارد اما با حريفان قدرتمندى كه در وزن 

او قرار گرفتند، انتظار مدال از او نمى رود. 
61 كيلوگرم:احسان پور و تلاش براى جبران

بهنام احسان پور كه قهرمانى جوانان جهان را در كارنامه دارد، 
سال قبل خيلى تلاش كرد اولين مدال بزرگسالان جهان را 
به دست بياورد اما با شكست مقابل حريف آمريكايى، آن هم 
در آخرين لحظات، كسب مدال را به يك آرزو براى او تبديل 
كرده. حالا احســان پور به دنبال جبران نتيجه ســال قبل 
است تا اولين مدال بزرگسالان جهان را هم به دست بياورد. 
احسان پور جزو كشتى گيران جســورى است كه مى تواند 
كارهاى بزرگى انجام دهد. در اين ميان حريف گرجستانى با 
طلا و نقره المپيك پرافتخارترين آزادكار وزن 61 كيلوگرم 

به حساب مى آيد.

65 كيلوگرم:نصيرى، باتجربه و كم شانس
ميثم نصيرى جزو باتجربه هاى كشتى آزاد كشورمان به حساب 
مى آيد كه مى داند شــايد رقابت هاى جهانى فرانسه آخرين 
شانس او براى كسب مدالى مهم باشد. نصيرى كه ديگر وقتى 
براى از دســت دادن ندارد، مى داند اگر كم شانس نباشد و در 
گروه خوب قرار بگيرد شانس رسيدن به مدال دارد. نصيرى در 
وزن 65 كيلوگرم حريفان سرشانس زيادى دارد كه هر كدام به 
دنبال مدال هستند. در اين وزن، الان گوگايف (روسيه)، زورابى 
جاكوبيشويلى (گرجستان)، مصطفى كايا (تركيه) و باجرانگ 

(هند) از مهمترين حريفان نصيرى هستند.
70 كيلوگرم:حسين خانى، هميشه مصدوم اما پرتلاش
مصطفى حسين خانى يكى از كشتى گيران بدشانس ايران 
است كه معمولا در حساس ترين مواقع مصدوم مى شود. البته 
حسين خانى با وجود مصدوميت هم مى تواند كارهاى بزرگى 
انجام دهد. او در جهانى ســال قبل توانست با چشم متورم، 
مدال برنز جهان را به دست بياورد تا حالا به دنبال مدال طلا 
باشد. حسين خانى در وزن 70 كيلوگرم حريفان سرسختى 
مثل جيمز گرين (آمريكا)، گادژى مراد عمراف (گرجستان)، 

اختيار نوروزاف (ازبكستان) و فرانك چاميزو (ايتاليا) دارد كه 
از همه مهمتر آزادكاران ازبك و ايتاليايى هستند كه به دنبال 

بيشتر كردن افتخارات شان هستند.
74 كيلوگرم:ياراحمدى، بااستعداد اما نااميد

پيمان ياراحمدى كشتى گيرى جسور و با استعداد است. او 
خيلى خوب كشتى مى گيرد و هراسى از نام حريفان ندارد 
اما معمولا وقتى از حريف عقب مى افتد زود نااميد مى شود. 
البته ياراحمدى روى اين مسئله خيلى كار كرده و با اعتماد 
به نفس بالايى راهى پاريس شــده. ياراحمدى در وزن 74 
كيلوگرم حريفان سرشناس و پرافتخارى دارد كه مهمترين 
آن، جردن باروز آمريكايى اســت. ياراحمدى اگر از حسن 
يزدانى كمك بگيرد شــايد بتواند راحت تر از سد حريفانش 
بگذرد. چراكه يزدانى در اين وزن بــا حريفان زيادى روبرو 
شده كه راه شكست دادن آنها را به خوبى مى داند. ياراحمدى 
به جز جردن باروز كــه دارنده مدال طلاى المپيك، ســه 
طلا و يك برنز جهان اســت، حريفان سرشناس و پرافتخار 
ديگرى چون ســونر دميرتاش (تركيه)، جبرييل حسن اف 
(آذربايجان) و ختيك تسابالوف (روســيه) را در وزن خود 

مى بيند كه كارش را براى كسب مدال سخت مى كنند.
86 كيلوگرم: يزدانى اميد اول كسب طلا

حسن يزدانى كه فنى ترين كشتى گير ايران به حساب مى آيد 
و افتخارات زيادى تا الان كسب كرده، حالا مى خواهد طلاى 
جهانى پاريس را هم به كارنامه خود اضافه كند. يزدانى كه 
مسير پيشــرفت را به خوبى طى كرده و از قهرمانى جوانان 
جهان و نايب قهرمانى بزرگسالان جهان به طلاى المپيك 
2016 ريو رســيده، حــالا مى خواهد جــاى خالى طلاى 
بزرگســالان جهان را در كارنامه اش پر كند. يزدانى كه يك 
وزن بالاتر آمده، خيلى هم خوش شانس بوده كه شاهد رفتن 
رشيد ســعداله يف به وزن 96 كيلوگرم بوده. اگرچه يزدانى 
در وزن جديــدش رقبايى مثل جــى دن كاكس (آمريكا)، 
والادسلاوواليف (روسيه)، سليم ياشــار (تركيه)، الكساندر 
گوستيف (آذربايجان)، لومبومير ســاگاليوك (اوكراين) و 
داويت خوتسيشويلى (گرجستان) را مى بيند اما او با سرعت 
بالا، جسارت و يورش هاى خوبى كه مى برد از سد هر حريفى 

مى تواند بگذرد و به مدال برسد.
97 كيلوگرم:محمدى و فرصت دوباره

پس از مصدوميت رضا يزدانى كه افتخارات زيادى به دست 
آورده، حالا همه نگاه ها به امير محمدى است تا براى ايران 
مدال كســب كند. محمدى كه براى دومين بار حضور در 
رقابت هاى جهانى را تجربه مى كند، اگر ســرعت خود را در 
اجراى فن بيشتر كند، شايد بتواند به مدال برسد. محمدى 
البته در همان ابتدا يك بدشانسى آورد و آن هم حضور رشيد 

سعداله يف روس در اين وزن است. 
125 كيلوگرم:محبى و اولين تجربه جهانى

يداالله محبى كه جايگزين كميل قاسمى دارنده مدال المپيك 
شده، كار سختى مقابل حريفان جهانى خود دارد اما اگر خود 
را باور كنــد و بتواند با اعتماد به نفــس مقابل حريفان قرار 
بگيرد، كسب مدال توسط او دور از دسترس نيست. محبى 
كه براى اولين بار حضور در رقابت هاى مهم و حساس جهانى 
را  تجربه مى كند، در اين وزن حريفانــى دارد كه هر كدام 
مدال هاى رنگارنگ و ارزشمندى تا الان كسب كردند و حالا 

به دنبال بالا بردن افتخارات شان هستند.  

امير محمد سلطانپور: اعلام خبر خداحافظى 
وين رونى از تيم ملى انگلستان، يكى از دوگانه 
ترين احساسات را در ميان هواداران و منتقدين 
پسر طلايى فوتبال اين كشــور به وجود آورده 
اســت. زمانى كه رونى در اولين تورنمنت مهم 
خود در يورو 2004 بــراى انگليس به ميدان 
رفت، طرفداران فوتبال اين كشور از ظهور يك 
اســطوره مطمئن بودند. كسى كه مى توانست 
دوران طلايى انگليس را دوبــاره احيا كرده و 
آن ها را از طلسم تنها جامى كه «بابى مور» در 
1966 بالا برد خارج كند. او همه چيز داشــت: 
قدرت بدنى فوق العاده، جسارت باورنكردنى، 
شوت زنى ها و مبارزه براى هر توپى كه در هر 
جاى زمين به گردش در مــى آمد. رونى براى 
توپ مى جنگيد و مدافعين حريف از او متنفر 
بودند. طرفداران انگلســتان نمى دانستند بايد 
او را با «پل گسكوئين» مقايسه كنند يا «گرى 
لينه كر» يا «بابى چارلتون»؛ او يك پكيج كامل 
بود. انگليس بايد با او قهرمان يورو 2004 مى 
شد اما بدشانسى و مصدوميت در نيمه اول در 
يك چهارم نهايى مقابل پرتغال، همه معادلات 

اريكســون را به هم ريخت و تيمش در ضيافت 
پنالتى ها كنار رفت. اما طرفداران ســه شــير 
نگران نبودند چــون مى دانســتند تورنمنت 
بعدى يعنى جام جهانــى 2006 متعلق به آن 
ها است. اما بدشانسى نمى خواست سايه خود 
را از روى ســر رونى بر دارد. تنها چند هفته به 
آغاز مســابقات در آلمان رونى در آخرين بازى 
هاى فصل براى منچستريونايتد در برخورد با 
جان ترى از ناحيه استخوان هاى كف پا مصدوم 
شد تا يك ملت را به وحشت بيندازد. هيچگاه 
رسيدن و يا نرسيدن يك بازيكن در دهه هاى 
گذشته در دنياى فوتبال جوى را مانند رسيدن 
يا نرســيدن رونى به اين مســابقات به وجود 
نياورده بود. اين فشــارها باعث شد اريكسون 
با وجود اطــلاع از مصدوميت و ناآمادگى رونى 
به هر شكلى كه هست وى را به تيم ملى دعوت 
كند. رونى در بازى اول حضور نداشت كه اتفاقا 
با پيروزى تيمش نيز همراه بود، اما در بازى دوم 
و در ميانه هاى بازى اريكســون به وى دستور 
گرم كــردن داد. رونى به بازى آمــد و با اينكه 
حضور دلگرم كننده اش باعث شد انگليس بازى 

مســاوى را با پيروزى مقابل ترينيداد و توباگو 
عوض كند اما مى شد ناآمادگى را در ساق هاى 
او ديد. اين ناآماده بودن در بازى بعدى كه وى از 
ابتدا مقابل سوئد به ميدان رفت بيشتر به چشم 
آمد كه در نهايت با تعويض او در اواســط بازى 
همراه بود. انگليس در دور حذفى مقابل اكوادور 
هم راضى كننده نبود و در بــازى يك چهارم 
نهايى جايى كه رونى بايد بــه عنوان قهرمان 
عمل مى كــرد به خاطر لحظــه اى ديوانگى و 
لگد زدن به كريســتيانو رونالدو به شخصيت 
بد داستان تبديل شد كه در نهايت به شكست 
انگليس منجر شد. سرنوشت وحشتناكى مانند 

بكام بعد از جام جهانى 98 در خاك انگليس او 
را انتظار مى كشيد و وى ديگر آن پسر طلايى 
محبوب خارج از ورزشــگاه اولدترافورد نبود. 
عدم حضور انگليس در يــورو 2008 ضربه اى 
ديگر براى كارنامه ملى وين رونى بود و اوضاع 
وقتى براى وى بدتر شد كه در تورنمنت بعدى 
كه جام جهانى 2010 آفريقاى جنوبى باشد بعد 
از صعود پرحرف و حديث از گروهى آسان، رو 
به دوربين به تماشاگران انگليسى كه تيمشان 
را هو مى كردند به بدترين شكل ممكن واكنش 
نشان داد. انگليس با شكستى سنگين در مقابل 

آلمان از مسابقات كنار رفت .

*كاپيتان سه شيرها
رونى بعــد از خداحافظى جــرارد در 2014 به 
عنوان كاپيتان تيم ملى كشــورش انتخاب شد 
و با اينكه تا قبل از يورو 2016 ركورد بيشترين 
گل زده ملى يــك بازيكن بــراى انگليس كه 
ســال ها در اختيار چارلتون بود را شكست اما 
تغيير پست وى در قسمت هاى مختلف زمين 
نقدها را به لزوم حضور وى در تيم ملى بيشــتر 
مى كرد. عده اى رونــى را بهترين مهاجم تاريخ 
تيم ملى انگليس مــى نامند اما عــده اى او را 
بيش از اندازه بزرگ شــده لقب مى دهند، اما 
بهترين گلزن تاريــخ انگليس با تمــام دوران 
فوق العادش در جمع سه شــيرها نتوانست به 
انگليس براى قهرمانى در يك تورنمنت مهم كه 
از همه چيز براى آن ها مهمتر است كمك كند.
او با ادامه عملكرد درخشان اين روزهاى خود در 
اورتون مى توانست حتى در جام جهانى 2018 
نيز حضور داشته باشد اما ريسك يك تورنمنت 
بد ديگر، مى توانست تمام خاطرات خوب او در 
جمع سه شــيرها را پاك كند. وقت رفتن پسر 

طلايى انگليس فرا رسيده بود. 

دفاع ستاره بسكتبال ايران
 از نايب قهرمانى

ورزش: ارسلان كاظمى، بازيكن پســت 4 بسكتبال ايران كه جزو 
موثرترين نفرات تيم مهران حاتمى در تورنمنت كاپ محسوب مى 
شد، معتقد است شكست دادن استراليا در آينده اى نزديك براى ايران 

دور از دسترس نيست. 
كاظمى مى گويد: همه مى دانستيم كار سختى مقابل استراليا داريم 
چون آنها با توجه به فيزيك متفاوت بازيكنانشان نسبت به آسيايى 
ها،  تمام تيم ها را با اختلاف 30 امتياز شكســت داده بودند. ما براى 
پيروزى به ميدان رفتيم چون وقتى تا پاى قهرمانى مى روى، دوست 
دارى قطعا دستت به جام برسد اما زورمان به آنها نرسيد. دفاع خيلى 
خوبى داشتند و همين باعث شد به تدريج اختلاف زياد شود.  با اينكه 
استراليا با بازيكنان المپيكى خود به اين مسابقات نيامده بود اما بازهم 
آنها از قدرت بالايى برخوردار بودند. به هر حال آمده بودند جام را با 
خودشــان ببرند. به نظر من بردن اين تيم غيرممكن نيست؛ اما نياز 
به برنامه ريزى بهتر دارد. ما بايد سعى و تلاش خود را بيشتر كنيم تا 
بتوانيم از آسيا فراتر رفته و به سطح تيم هايى چون استراليا برسيم. 

آنها در اين تورنمنت واقعا بهتر از همه تيم هاى آسيايى بودند. 

مشتاقى: آينده اى درخشان در انتظار 
كشتى فرنگى ايران است

ورزش: يك عضو شوراى فنى كشتى فرنگى با ابراز رضايت از عملكرد 
فرنگى كاران ايران در رقابت هاى جهانى پاريس، گفت: باارزش تر از 
نتيجه اين بود كه فرنگى كاران جوان ايران بــدون ترس و واهمه به 

مصاف رقباى جهانى رفتند.
بهرام مشــتاقى درباره ارزيابى خود از نتايج فرنگــى كاران ايران در 
رقابت هاى جهانى پاريس كه با كســب سه مدال برنز و كسب عنوان 
نايب قهرمانى جهان همــراه بود، اظهار كرد: خوشــبختانه جوانان 
فرنگى كار ايران در اولين حضور خود در اين رقابت ها نمايش خوبى 
داشتند و اگر از تجربه كافى برخوردار بودند به طور قطع نتايج بهترى 
نيز مى گرفتند. ما در هشت وزن، شش كشتى گيرمان براى نخستين بار 
بود كه در اين رويداد جهانى به روى تشــك مى رفتند و با اين وجود 
توانستند بدون هيچ ترس و واهمه اى به مصاف حريفان عنوان دار خود 
بروند و تا آخرين ثانيه مبارزه كنند.اما در مجموع آينده اى درخشان 
در انتظار كشتى فرنگى ايران است. مشتاقى تصريح كرد: كادر فنى 
تيم ملى نيز جوان و در حال كسب تجربه اســت. بايد به آن ها زمان 
بدهيم تا به مرور به مرز پختگى برسند. اميدوارم كشتى فرنگى ايران 
با ادامه روند فعلى، احترام به مسابقات انتخابى و هم چنين توجه به 

نقاط ضعف و قوت، در المپيك 2020 بهترين نتايج را كسب كنند.

اشكانى: نايب قهرمانى جهان حاصل 
انسجام تيمى بود

ورزش: ســرمربى تيم ملى كشتى فرنگى كشــورمان گفت : همه 
كشــتى گيران خوب بودند و اميــدوارم بتوانيم هميــن برنامه را تا 
المپيك 2020 ادامه دهيم .على اشكانى سرمربى پس از كسب عنوان 
نايب قهرمانى تيم ملى كشــتى فرنگى ايران در مسابقات قهرمانى 
جهان گفت : خدا را شاكرم چرا كه بچه ها مزد زحمتشان را گرفتند 
اين نايب قهرمانى حاصل يك كار گروهى همراه با انســجام و اتحاد 
بود و بدون شك اين جوانان حرف هاى زيادى در آينده براى گفتن 

خواهند داشت .
وى افزود: ما تيم را براى بازى هاى المپيك 2020 آماده مى كنيم و اگر 
تا بازى هاى المپيك بتوانيم در هر وزن چند كشتى گير خوب بسازيم 

حتما مدال هاى بيشترى به دست خواهيم آورد.
سرمربى تيم ملى كشتى فرنگى در پاسخ به اين سوال كه عملكرد كدام 
كشتى گير بيشتر مورد توجه بوده و كدام كشتى گير نتوانسته خواسته 
ها را برآورده كند اظهار كرد: از همه كشتى گيرانم راضى هستم چرا 
كه بچه ها چيزى كم نگذاشتند و با تمام توان جنگيدند. 6 كشتى گير 
ما براى نخستين بار در مســابقات جهانى حضور داشتند و همگى با 

غيرت بودند و جنگيدند .

رقابت هاى هندبال جام قهرمانى باشگاه هاى جهان
 مصاف گچساران با واردار مقدونيه 

ورزش: رقابت هاى هندبال جام  باشــگاه هاى جهان (سوپر گلوب 
2017) از 3 تا 6 شــهريورماه به ميزبانى قطر و با حضور تيم هاى اف 
سى بارسلونا (نماينده اسپانيا)، اسپرانس اسپورتيف (تونس، نماينده 
آفريقا)، واردار اسكوپيه (مقدونيه)، فوكسه برلين (آلمان)، پينهايروس 
اســپورت (برزيل، نماينده آمريكا)، الســد (قطر)، دانشگاه سيدنى 
(استراليا، نماينده اقيانوسيه) و نفت و گاز گچساران (ايران، نماينده 
قاره آسيا) برگزار مى شود. اين اولين حضور ايران در رقابت هاى جام 

باشگاه هاى جهان است.
بازى ها در روز نخست رقابت هاى جام باشگاه هاى جهان، به صورت 
يك چهارم نهايى برگزار مى شــود. بازنده ها در 4 شــهريورماه براى 
ديدارهاى رده بندى و برنده ها براى ديدارهاى نيمه نهايى به مصاف 

يكديگر خواهند رفت.
برنامه ديدارهاى روز نخست رقابت هاى سوپر گلوب 2017:

جمعه سوم شهريور ماه
بارسلونا - اسپرانس اسپورتيف

نفت و گاز گچساران ايران - واردار اسكوپيه مقدونيه  
فوكسه برلين - پينهايروس اسپورت برزيل

السد قطر - دانشگاه سيدنى استراليا

خبر

اسپانيا/ لاليگا
 مــالاگا 0 ................................................................. 1 ايبــار

ليگ قهرمانان اروپا / پلى آف
 آســتانه 4 ................................................................. 3 ســلتيك
 ريــه كا 0 ................................................................. 1 المپياكــوس
 نيــس 0 ................................................................. 2 ناپولــى
 ســويا 2 ................................................................. 2 باشــاك شــهير

دوستانه / بين المللى
 مالــزى 1 .................................................................  2 ســوريه

ليگ قهرمانان آسيا / يك چهارم نهايى
 شانگهاى   4 ................................................................. 0 گوانگژو چين
 پرسپوليس 2 ........................................................... 2  الاهلى عربستان

ميز نتايج
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پيشنهاد چهارم بارسا 
براى كوتينيو در راه است

بى بى سى: بارســلونا در حال آماده 
شــدن براى ارائه چهارمين پيشنهاد 
خود به ليورپول در تلاش براى خريد 
فيليپ كوتينيو ستاره برزيلى اين تيم 

است.
پيش از اين سه پيشنهاد قبلى بارسا كه به شدت به دنبال جايگزين كردن نيمار 
در تيمش است توسط ليورپول رد شده و حتى قرمزهاى مرسى سايد در بيانيه اى 
تاكيد كردند كه كوتينيو فروشى نيست. اما خبرها از اردوى ليورپول حكايت 
از تمايل وى براى رفتن به بارســا دارد و به همين دليل بارسا پيشنهاد خود را 
به 138ميليون پوند افزايش داده كه شامل 101ميليون پوند به صورت نقد و 

37ميليون پوند نيز به صورت پاداش  هاى مختلف خواهد بود.

توخل سرمربى 
چلسى نخواهد شد

گل: منبعى آگاه از باشگاه چلسى در 
مصاحبه با سايت گل هرگونه مذاكره 
با توماس توخل، ســرمربى ســابق 
بروســيا دورتموند براى انتخاب وى 

به جاى آنتونيو كونته را تكذيب كرد. در حالى كه به نظر مى رسد اختلاف ها 
ميان آنتونيو كونته و مديران چلسى به خاطر شرايط نقل وانتقالات آبى هاى 
لندن هر روز بيشتر مى شود، بخش ورزشى نشريه بيلد چاپ آلمان از ديدار 
و مذاكره ماريا گرانوفســكايا از مديران ارشد چلســى با توخل در خصوص 
پيشنهاد ســرمربيگرى وى در لندن خبر داده بود. اما با تمام اين ها منبعى 
آگاه از باشگاه چلسى از تمايل مقامات باشــگاه چلسى با ادامه همكارى با 

كونته خبر مى دهد.

هك توئيتر و انتقال 
دى ماريا به بارسلونا!

ورزش: باشگاه بارســلونا به صورت 
رسمى اعلام كرد حســاب توئيتر اين 
باشگاه هك شده و خبر انتقال آنخل 
دى ماريا ســتاره پاريس سن ژرمن كه 

در توئيتى به ميليون ها مخاطب اين شبكه اجتماعى اعلام شد واقعيت ندارد.
در ساعت 3:07 ديشب توئيتر باشگاه بارسلونا كه بيش از 23ميليون فالوور دارد 
در توئيتى ورود دى ماريا به بارسلونا را تبريك گفت. اما دقايقى بعد از اين توئيت 
و قبل از آنكه سروصداى مربوط به آن بلند شود، گروه هكر OurMine دوباره 
در توئيتر بارسلونا توئيت زد و از مقامات اين باشگاه خواست كه با آن ها تماس 
بگيرد! در ساعت 5 عصر باشگاه بارسلونا در توئيتى از هك شدن توئيتر خود و 

تلاش براى درست كردن اين مشكل خبر داد.

نقره 
براى تيم ملى كامپوند 

مردان 
ايسنا: در آخرين روز از رقابت هاى تيراندازى با كمان دانشجويان 

جهان تيم ملى كامپوند مردان ايران در فينال مقابل روسيه به ميدان 
رفت.تيم ايران با تركيب ياسر عمويى، اميد طاهرى و ميلاد رشيدى در اين 
بازى ها در ابتدا با نتيجه 213 بر 203 كمانداران آلمان را از پيش رو برداشت. 
تيم ملى ايران در مرحله يك چهارم مقابل تركيه قرار گرفت و با نتيجه 223 بر 
217 پيروز شد تا در نيمه نهايى مقابل كره جنوبى قرار بگيرد. كمانداران در 
اين ديدار با نتيجه 222 بر 222 به تساوى رسيدند و در نهايت در تير طلايى 
موفق شدند حريف را شكست دهند. تيم ملى ايران با اين پيروزى به 

فينال راه پيدا كرد كه براى كسب مدال طلا به مصاف روسيه رفت.
كمانداران كشورمان در اين مسابقه با نتيجه 232 بر 227 

شكست خوردند و به مدال نقره رسيدند.

قول 
وزير ورزش براى اصلاح 
اساسنامه فدراسيون ها 

نــان گفــت: اساســنامه  ورزش: وزيــر ورزش و جوا
فدراســيون ها و مواردى كه مربــوط به كميته ملــى المپيك 

است اصلاح مى شود.
مسعود سلطانى فر وزير ورزش و جوانان در حاشيه جلسه هيئت دولت در 
جمع خبرنگاران با بيان اينكه در بخش ورزش و جوانان برنامه هاى زيادى 
داريم، گفت: اساسنامه فدراسيون ها و مواردى كه مربوط به كميته ملى 
المپيك است، اصلاح مى شود و براساس اســناد بالادستى مصوبات 

مراجع قانون گذارى را گرفته و به مرور تقديم مى كنيم.
وى درباره عدم شــركت رئيس هيئت مديره اســتقلال در 

جلسات و تغييرات در هيئت مديره باشگاه ها، گفت: 
قرار نيســت تغييراتى ايجاد شــود و اين 

مسئله را تكذيب مى كنم.

داورزنى: 
وضعيت رئيس 

فدراسيون هندبال به زودى 
مشخص مى شود

ورزش: داورزنى،معاون ورزش قهرمانى وزارت ورزش و جوانان در مورد 
وضعيت حضور رحيمى در فدراسيون هندبال گفت: جلساتى را با رحيمى 
داشــتيم و او اصرار دارد با توجه به شرايطى كه توضيح داده شد با استعفايش 
موافقت شود. جلسه ديگرى را با او برگزار كرديم. قرار شد بررسى هايى را داشته 
باشــد و اگر امكان دارد ادامه فعاليت دهد. البته او كماكان اصرار بر استعفا 
دارد. به هر حال مشكلاتى كه در فدراسيون هندبال وجود دارد مربوط به 

گذشته است و بايد به اين فدراسيون كمك كنيم چرا كه انتظار داريم 
هندبال در بازى هاى آسيايى 2017 حضور قدرتمندى داشته 

باشــند. فكر مى كنم تا چند روز آينده بحث مان را با 
رحيمى به سرانجامى برسانيم.
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ســردار آزمون مهاجم تيم ملى كشورمان در  پستى 
اينستاگرامى با انتشار عكســى در كنار مادرش، در 
متنى احساسى سالگرد تولد وى را تبريك گفته است.

در ساعت 3:07 ديشــب، توئيتر باشگاه بارسلونا با 
بيش از 23ميليون فالوور، در توئيتى ورود دى ماريا 
به بارسلونا را تبريك گفت. اما دقايقى بعد، گروه هكر 
OurMine دوباره در توئيتر بارسلونا توئيت زد و از 

مقامات اين باشگاه خواست كه با آن ها تماس بگيرد!

فرشيد اســماعيلى هافبك اســتقلال در پستى 
اينستاگرامى به حمايت از عليرضا منصوريان پرداخت. 
او مى گويد استقلال عشق منصوريان است و هيچكس 
نبايد عشــق خود را به اين راحتى از دســت دهد و 

بازيكنان استقلال نيز در كنار او هستند.

كريستيانو رونالدو ستاره رئال مادريد در توئيتر خود به 
صورت رسمى به محروميت پنج جلسه ايش واكنش نشان 
داده و آن را يك بى عدالتى ديگر در حق خود خوانده است. 
او مى گويد با تمام تلاش مخالفين او براى كنار زدنش، اين 

اتفاق نخواهد افتاد و او قدرتمندتر باز خواهد گشت.

پسرى با رنگ طلايى كمرنگ

«وين رونى» از بازى هاى ملى خداحافظى كرد



 جامعه/ مریم احمدی شیروان 
 دو روز گذشته و در حاشیه نشست 
بهداشــت؛  وزارت  هفتگی  خبری 
دکتر ایرج حریرچی، سخنگوی وزارت بهداشت 
در اظهــار نظری دربــاره تراریخته ها گفت: »اگر 
تأمیــن غذای 7 میلیارد نفــر با منابع طبیعی و 
سنتی معمول امکان پذیر بود دنیا به سمت تولید 
محصولات تراریخته نمی رفت. اما چنین امکانی 
وجود ندارد. به عنوان مثال 95درصد سویای دنیا 
تراریخته است«. اظهار نظری که نگرانی ها را مبنی 
بر لرزیدن دست و دل مدیران کشور در استفاده 

از تراریخته ها به همراه داشت.

 این حق مردم است که بدانند چه مصرف 
می کنند

مهندس سیدرضا نورانی، رئیس انجمن ارگانیک 
ایــران درباره محصولات تراریخته به خبرنگار ما 
می گوید: حدود 20 ســال پیــش آمریکایی ها 
بــرای افزایش تولید و حاکمیــت پیدا کردن بر 
کشورهایی که فقر غذایی دارند، این محصولات 
را تولید کردند. اما هنوز ثابت نشده است که این 
محصولات سالم هســتند و آسیب نمی رسانند. 
ضمن آنکه وقتی به موضعگیری کشورهای دنیا و 
ممنوعیت بیش از 38 کشور از این محصول نگاه 
می کنیم، در استفاده از آن دچار تردید می شویم.

نورانی می افزاید: این حق مردم اســت که بدانند 
چه مصرف می کنند. چرا باید سال ها محصولات 
تراریخته را بدون نام و نشان به مردم عرضه کرده 
باشند؟ آن هایی که بدون شناسنامه کالایی را وارد 
کرده اند پاسخگوی آنچه بر سفره مردم گذاشته اند، 
باشند. امروز همه مردم نگران هستند. در صورتی 

که نیاز است از محصولات آگاهی داشته باشند.

 دور ریز مواد کشاورزی در کشور، غذای 
9 میلیون نفر است

وی با تأکید بر اینکه کشــور مــا در فقر مالی و 
اقتصادی به ســر نمی بــرد، می گوید: باید حتماً 
کالاهــای ارزان قیمت اســتفاده کنیــم تا بعد 
مخاطراتی برای جامعه داشته باشد؟ از این دولت 
انتظار داریم در بحث پیشــگیری از بیماری، به 
طور جدی تری وارد عرصه ســامت جامعه شود 
و تــاش کند مردم کمتر بیمار شــوند یا اصاً 
بیمار نشوند. باید پیگیری شــود که چه افراد و 
با چه اهــداف و مقاصدی دنبال بالا بردن پرچم 
محصولات تراریخته در کشور هستند. در صورتی 
که محصولات پایه ای خوبی در کشور داریم و باید 
به ســمت و سوی تولید و استفاده از محصولات 

ارگانیک برویم.
رئیس انجمن ارگانیک ایران با اشــاره به اینکه 
دولت نباید یک سویه وارد بحث واردات یا تولید 
تراریخته ها شــود، توضیح می دهد: باید مراقب 

باشیم برای محصولات تراریخته آن طور که در 
بحث سموم شــیمیایی عمل کرده و با مصرف 
بی رویه و غیرکارشناسی منابع را آلوده و سامت 
جامعه را خطر انداختیم، عمل نکنیم. انتظار داریم 

بهترین راه برای سامت مردم انتخاب شود.
نورانی می گوید: این سخن که »در آینده چون با 
کمبود غذا مواجه هستیم، مجبور هستیم به سمت 
تولید تراریخته برویم« کاماً اشتباه است. چرا که 
امروز در صنعت غذایی و کشاورزی درصد زیادی 
ضایعــات داریم. اگر جلوی ایــن ضایعات گرفته 
شود، نیازی به استفاده از محصولات نوین خارجی 
نداریم. بر اساس آخرین آمار حدود 128 میلیون 
تن تولید محصول کشاورزی و صنایع جانبی اش را 
داریم و در آخرین اظهار نظری که فائو اعام کرده 
است؛ حدود 35درصد محصولات غذایی در کشور 
دور ریخته و هدر می رود. اگر مانع این اســراف و 
دور ریز مواد غذایی شویم، حداقل حدود 9 میلیون 

نفر را می توانیم سیر کنیم.

 آگاهی از ماهیت محصول، یک حق 
شهروندی است

عضو اتحادیه ملی محصولات کشاورزی ایران نیز 
در گفت وگو با خبرنگار ما می گوید: تنها 11 درصد 
از اراضی کشاورزی آبی دنیا، زیر کشت محصولات 
تراریخته است. اگر بخواهیم اراضی آبی و دیم را 
نیز در این آمار بیاوریم، سطح کشت محصولات 
تراریخته دنیا به پنج درصد هم نمی رسد. بنابراین 
غالب محصولات کشــاورزی موجود در بازارهای 

جهانی غیرتراریخته و یا ارگانیک است.
دکتــر آزاد عمرانی می افزایــد: نکته مهم درباره 
محصولات دستکاری شده ژنتیکی این است که 
این محصولات به علت اینکه تقاضای کمتری در 
بازار دارند، ارزان تر هستند. در واقع آگاهی رسانی 
ضعیف و نبود اطاع رسانی درباره ماهیت تراریخته 
محصولات کشــاورزی وارداتی، ظلم به مصرف 

کننده است.
رئیس کمیسیون نقد محصولات تراریخته انجمن 
ارگانیک ایران اضافه می کند: ســؤال از مسئولان 
این اســت که چرا وقتی محصولی مســتقیم و 
غیرمســتقیم وارد ســبد غذایی ما می شود و به 
لحاظ ماهوی با محصولات رایج و طبیعی متفاوت 
است، برچسب گذاری نمی شود تا مصرف کنندگان 

آگاهانه انتخاب کنند. موضوع دیگر بحث اقتصادی 
تراریخته هاســت. وقتی عده ای از وارد کنندگان، 
محصــول تراریخته را وارد می کننــد و دولت بر 
اجرای قوانین برچســب گذاری نظارت نمی کند، 
عماً تراریخته ها را به قیمت محصول غیرتراریخته 
می فروشــند. ایــن تفــاوت قیمــت تراریخته و 
غیرتراریخته عماً نادیده گرفتن و تضییع حقوق 
مصرف کننده است. زیرا محصولات تراریخته در 
بازارهای جهانی 10 تا 30 درصد ارزان تر فروخته 
می شــود و عدم برچســب گذاری و فروش آن ها 
به قیمت محصولات طبیعی، نوعی گران فروشی 
بــوده و در حق مصرف کننده اجحاف می شــود. 
حال اگر مخاطرات ســامتی و زیست محیطی 
این محصــولات را هم به ماحظــات اقتصادی 
تراریخته ها بیفزاییم، به این نتیجه می رســیم که 
آگاهی از ماهیت یــک محصول غذایی یک حق 
شهروندی است که متأسفانه نادیده گرفته می شود.

 چرا روغن های سویا برچسب تراریخته 
ندارند؟

عمرانی در ادامه بیان می کند: در بند چ ماده 31 
بخش 7 در برنامه ششم توسعه کشور، به صراحت 
قید شده اســت که »واردات و تولید محصولات 
تراریخته ممنوع است، مگر اینکه مجوزهای لازم 
برای آن کسب شده باشــد و با انجام آزمایشات 
معتبر مخاطرات این محصولات به مصرف کننده 
اطاع رسانی شــود«. برای اجرای این قانون باید 
آییــن نامه هــای اجرایی تدوین شــود که حق 

شهروندان در برخورداری از غذای سالم و محیط 
زیســت پایدار را تضمین کند. متناســب با آن 
ضروریاتی هم وجود داشته باشد تا واردکنندگان 
خوراک دام یا روغن های نباتی به سمت واردات 
محصــولات غیرتراریختــه در بازارهای جهانی 
هدایت شــوند و با اتخاذ سیاست های گمرکی و 
نظارتی، واردات محصولات طبیعی و ارگانیک در 

اولویت قرار گیرد.
با توجه به اهمیت تغذیه ســالم در پیشگیری از 
بیماری ها این ســؤال پیش می آیــد که چرا در 
کشــور ما محصولات تراریخته بدون برچســب 
گــذاری و با قیمت معــادل محصولات طبیعی 
وارد ســفره ها می شود؟ چرا در حالی که مدیران 
دولتی اعام می کنند بیش از 90درصد دانه های 
روغنی وارداتی تراریخته اســت، چنین نسبتی 
را در فروشــگاه ها و برچسب روغن های خوراکی 
نمی بینیــم؟ چرا دولت بــرای تولید محصولات 

غیرتراریخته و ارگانیک برنامه حمایتی ندارد؟

 واردات، تولید و مصرف تراریخته ها بدون 
رعایت قانون ممنوع!

ایــن اظهــار نظرها در حالی اســت کــه نایب 
رئیس کمیســیون کشــاورزی مجلس با بیان 
اینکه محصولات کشــاورزی تراریخته، از طریق 
مهندســی و دستکاری ژنتیک تولید می شوند و 
سامت جامعه را دچار مشکل می کند به خبرنگار 
ما می گویــد: به منظور آســیب های فراوان این 
محصولات کمیسیون کشاورزی مجلس مصوب 
کرده است که واردات، تولید و مصرف محصولات 

تراریخته در برنامه ششم توسعه ممنوع شود.
نظر افضلــی می افزاید: محصول خارجی که وارد 
ایران می شــود، باید ابتدا نمونه برداری شده و در 
آزمایشگاه های مجهز مورد تحقیق قرار گیرد. این 
آزمایشگاه ها و مراکز نیز برای شفاف سازی بیشتر 
باید در معرض دید و بازدید مســئولان سازمان 

بازرسی و مردم قرار داشته باشد.
وی با اشاره به تخصص خود در حوزه دام و طیور 
ادامه می دهــد: واردات ذرت، ســویا و دانه های 
روغنی از آمریکا برای خوراک دام و طیور کشــور 
انجام می شــود. محصولاتی که هر چند مصرف 
مستقیم انسانی ندارند، اما به خوراک دام و طیور 
رسیده و بعد انسان از آن استفاده می کند. خوراکی 
که ممکن است همان آسیب های تراریخته ها را 
متوجه انســان کند. پس نیاز است که تا قبل از 
رســیدن به نتیجــه ای واضح دربــاره مضرات و 

خطرات این محصولات از آن ها استفاده نشود.
نایب رئیس کمیســیون کشــاورزی مجلس در 
پایان تأکید می کند: هنوز اثرات منفی محصولات 
تراریخته مشخص نشده است، اما برای احتیاط و 
برای بالابردن شاخص سامت جامعه، از واردات و 

تولید آن جلوگیری می شود.

اختلاف نظر وزارت بهداشت و کارشناسان تغذیه ادامه دارد

حراج سلامت مردم با تولید محصولات »تراریخته« 
پنجشنبه 2 شهریور 1396
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جامعه

آنچه می خوانید :
دو دهه از تولید محصولات تراریخته 
و عرضه آن از سوی کشورهای غربی 
می گــذرد. در کشــور مــا نیــز گرچه 
کارشناســان بســیاری مصــرف این 
محصولات را آســیب زا می دانند اما 
برخی دیگر به دلیل کمبود موادغذایی 
استفاده از آن را اجتناب ناپذیر عنوان 
می کنند. پرســش این اســت که آیا 
می توان به این بهانه سلامت مردم را 

با تهدید مواجه ساخت؟

چه کسی باید سؤال کند؟!
شنیدم اخیراً شایعه در افتاده که چرا تعداد وکای مجلس با افزایش 
جمعیت کشــور به حدود 80 میلیون نفر، افزایش نیافته و گویا قرار 
است سی تن وکیل جدید بر تعداد نمایندگان افزوده شود؛ این دوره 
را خبر ندارم ولی در دوره قبل همه می دانیم که حدود 700 میلیون 
تومان به هر نماینده بابت رهن کردن خانه مسکونی و اجاره دفتر کار 

و خرید اتومبیل کمک مالی شد و شاید هم قرض الحسنه بود.
حالا خدا را خــوش می آید که نمایندگان محترم که الحمدلله همه 
سر حال و سرچاق و سامت و خوشحال و خندان هستند و از فرط 
خوشی برای عکس برداشتن با خانم موگرینی غش و ریسه می روند، 
در جلســه ای که هزینه فقط یک روز اجاس علنی آن 5 میلیارد و 
335 میلیون تومان شــده شــرکت نکنند یا در راهروهای اطراف یا 
در صحن حیاط مجلس پرسه بزنند یا اساساً دنبال کارهای دیگری 

باشند.
آیا روح مرحوم مدرس و شهدای آزادی و همین مردم کنونی ایران که 
جوانان رزمنده مثل دسته گل این ملت، در سوریه و عراق در عنفوان 
جوانی و با هزار آرزو به شهادت می رسند راضی است، آقایان و خانم ها 
این قدر هزینه هر روز و هر ســاعت به گردن خزانه بگذارند و جلسه 

به حد نصاب نرسد.
در دوران قدیم وکایی که انتخاب می شدند و به مجلس راه می یافتند 
بندرت می توانستند شاغل پست و مقام دیگری باشند. شخصی بود 
مدیر مجله ای به نام سپاهان، او کارمند دولت بود. چون گرفتن حقوق 
از صندوق خزانه قدغن بود وقتی وکیل مجلس شد، حقوق دولتی اش 
قطع شــد. پس از یکی دو ســال که در مجلس وکیل بود روزی بر 
هوشنگ انصاری )غام مستمند شیرازی نام واقعی او بود( ایراد گرفت 
که چرا در ســفری به آمریکا، بــا اینکه میهمان دولت آمریکا بوده و 
تمام مخارجش اعم از بلیت هواپیما و هتل و سیر و سفر در آمریکا و 
خوراک با دولت آمریکا بوده از خزانه دولت هم باید هزینه سفر و هتل 
و خوراک فان مبلغ مثاً حدود 300 هزار تومان دریافت داشته و باید 

این پول به خزانه برگردد.
وزیر اطاعــات و جهانگردی به هویدا مراجعه کرد. هویدا به ریاضی 
دســتور داد او را به مجلس راه ندهد، نصیری رئیس ساواک هم او را 
خواســت و گفت: اگر به مجلس برود قلم پایش را می شکند. حقوق 
دولتی او از فان وزارتخانه قطع شد. مجلس هم او را غایب بدون اجازه 
قلمداد کرد و حقوقش را بریدند و مستأصل و نگون بخت و فقیر شد.

ابراهیم صفایی در کتابی از خاطرات خود می نویســد: شبی در یک 
میهمانی او را دیده که سخت پریشان بود. امتیاز مجله سپاهان او را 
هم به دستور انصاری لغو کردند و چندی بعد در استیصال و بیچارگی 

مرد، در حالی که هیچ جا راهش نمی دادند.
چگونه یک نماینده مجلس می تواند این قدر بی خیال، محافظه کار 
محتاط و ساکت و بی سر و صدا باشد که شانس رسیدن به وکالت در 

دوره آینده هم زبانش را ببندد.
در فضای مجازی ببینید چه می گذرد؟ مردم دزفول به مسئله آب در 
شهرشان و اینکه قرار است آب آن شهر به نقطه دیگری منتقل شود 
اعتراض می کنند و کارشــان با نیروی انتظامی به درگیری می رسد. 
چند صد مــرد و زن دزفولی گریه می کنند و فریاد می زنند نماینده 

دزفول در مجلس کیست؟ چرا در این باره صحبت نمی کند؟
چرا خانم های نماینده درباره اشاعه فساد و فحشای علنی در شهرها 
سخن نمی گویند؟ چرا نمی پرسند؟ چرا سازمان بهزیستی برای زنان 
ولگرد که از فرط فقر تن به تن فروشــی می دهند فکری نمی کند؟ 
گرفتــن زنان از خیابان ها و انتقال به کانتری ها و اعزام به دادســرا 
که عاج درد نیســت؛ احتمالاً با جریمه و اخذ تعهد آزاد می شوند، 
ولــی اجاره منزل، پرداخت بهای آب و برق و تلفن و فاضاب و خرج 

خوراک و پوشاک که تعهد اخاقی نمی شناسد.
دولت اصرار دارد تمام کاســتی های بودجه را از جیب مردم دریافت 
دارد. هر روز طرحی برای ســر کیســه کردن مــردم تهیه و تدوین 
می شود، اما مخارج کشور به قدری سنگین است که هر اندازه مالیات 

و مالیات بر ارزش افزوده از مردم وصول کنند کفاف نمی دهد!
مملکت به صورت روزانه اداره می شــود. من ندیدم بنشینند و برای 
تأمین شغل بیکاران، گشایش مدارس و درمانگاه و بیمارستان که وزیر 

بهداشت فریادش در گلو خشک شد، چاره ای بیندیشند.
خدا پدر وزیــر صنعت و معدن و تجارت ســالخورده را بیامرزد که 
غیرت کرد و کناره جویی نمود، اما شنیدم برای اینکه در خانه ننشیند 
و حوصله اش ســر نرود قرار است پســتی به نام رسیدگی به صنایع 
زراعی در جهاد کشاورزی برایش دست و پا کنند؛ برود وزارت جهاد 
کشاورزی وردست وزیر جهاد بنشیند و همچنان در جریان همه امور 

باشد.
در تشکیل کابینه جدید من چند انتخاب وزیر را بسیار پسندیدم، اول 
آقای دکتر عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد که مردی دانشمند، 
بســیار لایق و متبحر در کار خود و در خور احترام و بسی متواضع و 

مردمی است.
دوم انتصاب دکتر عیسی کانتری به سمت معاون رئیس جمهوری در 
محیط زیست کشور. عیسی کانتری کارشناس برجسته و مردی آگاه 
به امور کشاورزی و محیط زیستی است و من تعجب کردم چرا روش 
غلط انتخاب زن برای این پســت مهم را کنار گذاشته اند و یک مرد 
لایق را مسئول امور محیط زیست کرده اند. تمام خانم های متصدی 
این پســت در دولت های گذشــته کاری چندان برای پست محیط 
زیست نکرده اند- انتصاب ظریف و سرتیپ امیر حاتمی و کرباسیان 
نیز در خور قدردانی است و ای کاش آقای مهندس آخوندی هم مدتی 

تمدد اعصاب می کردند و عنصر جدی تری جانشین ایشان می شد.
آقای دکتر صادقی که مانند دکتر احمد توکلی، اکبر اعلمی، دکتر علی 
مطهری نامشان در تاریخ مجالس بعد از انقاب ماندگار خواهد شد؛ 
اخیراً پیشنهاد کرده است، جمیع وزرا جزئیات اموال و دارایی منقول 
و غیرمنقول و مشاغل غیروزارتی خود و مالکیت سهام و مدیرعاملی 

شرکت های خصوصی را اطاع دهند.
این راه و رســم در آمریکا و اروپا و کره و ژاپن و هر کشــور مترقی 

دیگر رایج است.
چقدر خوب است این طرح اجرا گردد که خدای ناکرده شایعاتی رایج 
نشــود که فان وزیر 31 و دیگری 18 شرکت خصوصی دارد و عضو 

هیئت مدیره ده ها شرکت دیگر است.
شفافیت و صداقت بویژه در امور مالی زیبنده دولتمردان و پارلمان های 
کشوری است که مدعی است از توفان انقاب برخاسته و شالوده های 
فئودالی و خانوادگی رژیم سابق را سرنگون کرده است، ایرادی ندارد 
کسی ثروتمند شود اما از راه درست و قانونی و به دور از رانت خواری 

و ارتشای فساد مالی.
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جامعه-محبوبه علی پور: موضوع ممنوعیت بکارگیری 
دوباره بازنشستگان در عرصه اشتغال سال هاست به اشکال 
مختلــف مطرح می شــود. چنانکه طی ماههای گذشــته 
نیز به دنبال تصویب اصاح قانــون ممنوعیت بکارگیری 
بازنشستگان از سوی نمایندگان خانه ملت این موضوع بار 
دیگر مــورد بحث قرار گرفت. البته این قانون بیش از یک 
سال است که از سوی دولت برای اجرا به سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی کشور اباغ شده است. اما آیا می توان انتظار 

گشایشی از این قانون برای بازار اشتغال جامعه داشت؟
رئیــس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی در این باره به 
خبرنگار ما گفت: بحث ممنوعیت به کارگیری بازنشستگان 
پیش از این نیز در ادوار گذشته مجلس مطرح شده بود تا 
زمینه بازار کار برای جوان ها فراهم شود اما بنابر دلایلی این 

قضیه به فرجام مطلوب خود نرسیده است.
وی با اشــاره به دلایل ناکامی این مقولــه افزود:از عوامل 
مؤثر در این باره وضعیت بازنشســتگان کشور ماست.چرا 

که حقوق و دستمزد دوران بازنشستگی کفاف هزینه های 
معیشــت آن ها را نمی دهد از این رو ناگزیرند برای جبران 
کمبودهــای اقتصادی خــود تن به ادامه اشــتغال دهند. 
نکته دیگر اینکه وضعیت بازار کار ما به گونه ای اســت که 
فرصتی برای جذب جوانان آماده به کار نیز فراهم نیست. 
بنابر این تصمیم ســازان جامعه باید به برنامه ها و تدابیری 
بیندیشــند که وضعیت حقوق و معیشت بازنشستگان به 
حدی برســد که این گروه بدون دغدغه به این اطمینان از 
شرایط زندگی خود برسند که دیگر نیازی به تداوم اشتغال 

نخواهند داشت.
فتــح الله بیــات با اشــاره به مشــاغل پردرآمــد برخی 
بازنشستگان گفت:در بخش هایی که بازنشستگان دعوت 
به کار می شوند برخی مدیرانی هستند که در دوره خدمت 
جایــگاه حرفه ای مطلوبی داشــته و از حقــوق بالایی نیز 
برخوردار بوده اند. چنانکه پــس از به کارگیری مجدد نیز 
همچنان حقوق و مزایای بالایی دریافت می کنند. به اعتقاد 

من بحث جدی در حوزه اشتغال بازنشستگان به کارگیری 
همین افراد است. بنابراین از آنجا که معیشت این افراد پس 
از بازنشستگی نیز تأمین است جا دارد این گروه به صورت 
مرســوم و در قالب فعلی به کار دعوت نشــوند بلکه برای 
بهره گیری از توان و تجربه آن ها، این گروه از بازنشستگان 
در قالب مشــاور یا اتاق فکر و یا هر پســت دیگر خارج از 
چهارچــوب اداری ارائه خدمت کنند.زیرا این افراد دغدغه 

معاش نداشته و درآمدی تعریف شده دارند. 
وی با تأکید بر معضل چند پیشــگی نیروهای شــاغل نیز 
اظهارکرد: اثرگذاری چند پیشگی در شاغان نیز بر بازارکار 

قابل تأمل است.
چنانکه بخش بســیاری از این افراد در پست های رده بالا 
و با درآمدهای چشــمگیر به کارگرفته می شوند و البته به 
گونه ای وانمود می شــود که گویا ایــن افراد تنها نیروهای 
توانمند و نخبه ساختار اداری خود هستند در حالی که در 

عمل چنین نیست. 
از ایــن رو متولیان امر باید فرصت های برابری برای نیروی 
کار بویــژه جوانان تازه نفس قرار دهند تا آن ها نیز کارایی 

خود را به منصه ظهور برسانند.
رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی با تأکید بر این 
که موضوعــات و معضاتی از این دســت درحوزه کار در 

دولت های مختلف مشهود بوده و تنها راه حل نیز تصویب 
قانون نیست ادامه داد:ما به لحاظ کمیت قانون کم نداریم 

بلکه اشکال اصلی در نحوه اجرا و نظارت است.
چرا که اگر هر روز قانونی تصویب کنیم ولی ضمانت اجرایی 
نداشته باشند هیچ مشکلی حل نمی شود چنانکه قانون کار 
موجود جزو قوانین مترقی محسوب می شود اما از مجموع 
دویست و چند ماده تنها کمتر از ده ماده مورد توجه قرار 
گرفته آن هــم قوانین قرارداد موقت؛همــان قوانینی که 
به ضرر کارگران و به ســود کارفرماهاســت. بنابراین برای 
گسترش تاثیرگذاری و کارآمدی قوانین باید بخش اجرا و 

نظارت را تقویت کرد.

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی در گفت و گو با قدس:

قانونممنوعیتبکارگیریدوبارهبازنشستگاناجرانمیشود
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یک هشتم ایرانی ها سیگاری 
هستند

80 درصد زندانیان 19 تا 46 ساله حرمت وکلا را نگاه نمی دارند
هستند

رشد ۵6 درصدی سفر اروپایی ها 
به ایران

تسنیم: دبیرکل جمعیت مبارزه با استعمال دخانیات ایران 
گفت: صدای مســئولانی که دغدغه ســامت را دارند انگار 
در مجلس رســا نیســت. چه زمانی که قرار است مالیات بر 
دخانیات تصویب شــود و یا اینکه بحث کاهش هزینه های 
ســامت و طرح تحول نظام سامت به میان می آید. محمد 
رضا مســجدی افزود: متأسفانه بعضی از دوستداران قدیمی 
سامت که اکثر مواقع در مجلس دغدغه مبارزه با دخانیات 
را داشــتند این بار پشت به سامت جامعه ایستاده و تصمیم 
می گیرند. وی تأکید کرد: تریبون سامت در مجلس هر سال 
کوچک تر می شــود و متأسفانه زمانی که ما به وضع مالیات 
بر دخانیات در برنامه ششم توسعه اعتراض داریم، طرح های 
اینچنینی برای تصویب به مجلس رفته و نمایندگان پشتیبان 
سامت نیز با آن ها همگام می شوند. مسجدی با اشاره به این 
مطلب که حدود 10 میلیون نفر در کشور سیگار می کشند، 
متذکر شد: این طرح با سیاست های کلی نظام اباغی از سوی 
رهبر معظم انقاب مبنی بر »تنظیم روابط و مناسبات اداری 

بر اساس امنیت بهداشتی برای آحاد جامعه« مغایرت دارد.

ایلنا: یک وکیل دادگستری گفت: حرمت وکای دادگستری 
در مراجع قضایی و حتی شــبه قضایی نگاه داشته نمی شود و 
ایــن امر بارها مورد اعتراض وکا و حتــی برخی از عالی ترین 
مقام های قضایی کشور قرار گرفته و بخشنامه های متعددی نیز 
در این خصوص صادر شــده است که متأسفانه عماً فایده ای 
در بر نداشــته است. ســید مهدی حجتی با بیان اینکه وکای 
دادگســتری در انجام امور حرفــه ای از امنیت کافی برخوردار 
نیستند، خاطرنشــان کرد: وکای دادگستری با وجود تمامی 
مخاطراتی که انجام وظایف حرفه ای برای ایشان رقم می زند از 
هیچ امتیاز یا ابزار خاصی برای تأمین امنیت نسبی یا حفاظت 
ازتمامیــت جســمانی و معنوی خویش برخــوردار نبوده و به 
سهولت مورد انواع حمات و هجوم ها قرار می گیرند. این وکیل 
دادگستری با اشاره به مصوبه مجمع تشخیص مصلحت نظام که 
وکای دادگستری را در مقام دفاع از تأمینات شاغان شغل قضا 
برخوردار دانسته، افزود: متأسفانه با وجود آنکه بیش از 20 سال 
از تصویب این قانون در مجمع تشخیص مصلحت نظام می گذرد، 

هیچ نشانی از اجرای این قانون در عمل دیده نمی شود. 

خبرگزاری صدا و سیما: معاون حقوقی قوه قضائیه گفت: 
بیش از 80 درصد زندانیان 19 تا 46 ساله هستند و باید به 
گونه ای برنامه ریزی شود تا حد امکان این قشری که آماده 

به کار و فعالیت هستند به زندان نیفتند.
خدائیــان در همایش علمی - کاربــردی زندان و کاهش 
جمعیت کیفری افــزود: در بحث کاهش جمعیت کیفری 
زندان ها عاوه بر دســتگاه قضایی نیازمند همکاری ســایر 

دستگاه ها هم هستیم.
وی گفت: آمار دقیقی از عناوین مجرمانه نداریم و در برخی 
اظهارات 1200 عنوان مجرمانه ذکر شــده است که شاید 
 برای یک ســوم عناوین مجازات حبس در نظر گرفته شده

 باشد.
خدائیان با اشاره به اینکه جرم انگاری در کشور تبدیل به باور 
شده است، افزود: هنوز سه قوه به این باور نرسیده اند که نباید 
کاری کنیم که براحتی مهر زندانی بر پیشانی افراد چسبیده 
شود و باید در بحث کاهش جمعیت کیفری همه مسئولان 

سه قوه به باور مشترک برسند.

ایسنا:روند منفی ورود گردشگران عراقی و حوزه خلیج فارس 
به کشــور درحالی همچنان ادامه دارد که سفر گردشگران 

اروپایی و آمریکایی با رشد فزاینده ای همراه بوده است.
عبدالرضا مهاجری نژاد گفت:در ســه ماهــه اول 96، یک 
میلیون و 148 هزار و 50 نفر به ایران سفر کردند، درحالی 
که آمار گردشگران سال پیش در زمان مشابه، یک میلیون 
و 187 هزار و 233 نفر بود. او، افت این آمار را منســوب به 
کشورهای حوزه خلیج فارس و عراق دانست و افزود: در سه 
ماهه نخست امسال ورود گردشــگران از این کشورها با 9 

درصد کاهش مواجه است.
به گفته مهاجری نژاد، ســال 95 نیز آمار کلی گردشگران 

ورودی به کشور با 5/2 درصد کاهش روبه رو شده است.
وی در عین حال به رشد جذب گردشگر از بازارهای اروپایی 
اشاره کرد و گفت: اگرچه میل به سفر به ایران در کشورهای 
حوزه خلیج فارس و عراق بنا به شرایط اقتصادی و سیاسی 
کمتر شده، اما سفر گردشگران اروپایی و آمریکایی به ایران 
از سال 95 )تا تیرماه( با 56/6 درصد رشد همراه بوده است.

*خسرو معتضد
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